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 עיריית רעננה 
 מן המנייןשלא ישיבת מועצה  תמלול

 19.10.2021תשפ"א, י"ז באלול , שלישימיום  
 

   משתתפים: 

 ראש העיר  -  מר ברוידא חיים 

 סגנית ראש העיר  -  גב' הוכברג ענבר 

 צה  חבר מוע  - מר עייאש לורן משה 

 חברת מועצה   -  גב' דרורה כהן 

 חבר מועצה  -   מר ארז ברט 

 חבר מועצה  -  מר רחמים שלום 

 חבר מועצה  -  מר גולדמן חיים 

 ה צ ע חברת מו  - גב' ויינטראוב רונית 

 חבר מועצה  -   מר כהן אילן 

 חבר מועצה  -  מר ניר קריסטל 

 חבר מועצה  -  מר רייזמן מיכאל 

 חברת מועצה  -  גב' ארז סגן איילת 

 חבר מועצה    -  מר אלוש אלי 

 חברת מועצה  -  גב' מיכל ברם 

 חבר מועצה  -   מר עמית צור 

 חברת מועצה  -  גב' מירב מאיר 

 חברת מועצה  -  גב' פוזמנטיר אנה 

 חברת מועצה  -  ' סלוצקי דבי ב ג 

 חברת מועצה  -   גב' שחר גלי 
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  מוזמנים: 

 מנכ"ל העירייה  - מר אריאל הילדסהיימר 

 העירייה גזבר   -  מר יוסי מזרחי 

 היועצת המשפטית לעירייה    -  עו"ד תהילה סובל 

 מבקרת העירייה     -    גב' גלית פלג 

 

 

 

 

   על סדר היום:

 2020דיון מיוחד בדין וחשבון על הביקורת בעירייה לשנת  .1

 2020הממונה על תלונות הציבור לשנת   ן דין וחשבו .2

דיון מיוחד בממצא דו"ח מבקר המדינה בנושא "תקצוב פעילותם של מוסדות חינוך מוכרים   .3

 שאינם רשמיים והפיקוח עליהם על ידי הרשות המקומית". 
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את  מר חיים ברוידא:  פותחים  שאנחנו  לפני  חברים.  אוקיי,  המועצה.  ישיבת  את  פותח  אני 

 רוצה להעביר סקירה על הנעשה ברעננה בתקופה האחרונה.   יהישיבה, אנ

בנושא הקורונה, המצב ממשיך להשתפר. נראה שאנחנו אכן בסיומו של הגל הרביעי, שהולך ודועך.  

יש   ובעיר  ירוקה,  כיום  תמשך    117רעננה  זאת  שמגמה  ולקוות  לברך  רק  ניתן  ואני,  בלבד,  חולים 

 הלאה.

סיימנו בשבועיים האחרונים היערכות מקיפה בנושא הזה, כשהשיא    ,לגבי המוכנות העירונית לחירום

שלה היה בביקורת כוללת שנערכה בכל אגפי העירייה, על ידי רשות החירום הלאומית ופיקוד העורף, 

וכרגיל זכינו לקבל את הציונים הגבוהים ביותר בכל התפקודים, וזה עכשיו, עוד פעם, תודה רבה לכל  

 ה, גאה בכם.ז ההחברים שעסקו בנושא 

זאת גם תעודת ביטוח ועדות נוספת לכשירות ולמקצועיות בה מתנהלת עיריית רעננה. אני שוב רוצה 

להודות לכל מי שנטל חלק, ואנחנו מחויבים בנושא הזה לעמידה בסטנדרטים הגבוהים ביותר, כמו  

 שרעננה יודעת ונדרשת לו. 

, אירעה שקיעה נקודתית  42יין ברחוב הגליל  נבלחיזוק בסיס    38לפני כשבועיים, בשל עבודות תמ"א  

אפס,   בזמן  דיירים  של  פינוי  שכלל  מורכב,  אירוע  לנהל  נאלצנו  כך  ובשל  המבנה,  מיסודות  באחד 

 והריסה של חלק מהבניין, עקב חשש לקריסה. 

כולל   אלינו,  התקשרו  רשויות  עצמם.  את  הוכיחו  בחירום,  ההפעלה  ותפיסת  שלנו  היכולות  שם,  גם 

ה פעילות ועפיקוד  מבצעים  איך  מרעננה  ללמוד  שצריך  לומר  וגם  לשבח  גם  הפנים,  משרד  כולל  רף, 

 מהסוג הזה.

גופי החירום, עם כיבוי אש, משטרת ישראל,   אני רוצה להודות על שיתוף הפעולה המעולה עם כלל 

 פיקוד העורף.

ש הבניינים  במתחם  והדיירים  המשפחות  כל  עם  רציף  בקשר  והיינו  ליווינו  כתוצאה והאנחנו  שפע 

מהאירוע. אני יכול לומר לכם שאנחנו הבאנו אותם בהתחלה כאן, ליד לבנים, נתנו להם קפה, עוגה,  

עם   במעטפה  צוידה  משפחה  כל  ילדי,   500ארוחה,  עם  היו  חלקם  לילה,  לאותו  להתארגן  שיוכלו   ₪

איתם בקשר ישיר,   דושם העברנו אותם למלון שלנו ברעננה, וגם שם נתנו ארוחת ערב, ואני עדיין עומ



 לוגו חברת התמלול           עיריית רעננה                                                                             
 19.10.2021ישיבת מועצה שלא מן המניין 

 
 

 5 
 

אלה   את  חייהם,  את  להתחיל  יוכלו  והם  יסתדר  שהכול  לכך  להביא  בניסיון  אותם  מלווים  ואנחנו 

 שביתם נפגע, בדרך שהיא הרבה יותר מחבקת. 

תמ"א   יותר  נאשר  שלא  מעמד,  באותו  הודעתי  לוועדה    38אני  להביא  מתכוון  אני  הזאת,  במתכונת 

א',    38ך שנקבע, תאריך מסוים שנקבע למתן היתרים לתמ"א  ירהקרובה לאישור, ואנחנו נגביל עד תא

אחר כך אנחנו נעודד ועדי בתים משותפים, בתים פרטיים, לבצע בדיקות תקופתיות על רקע האירוע 

 הזה.

אחרים,   מאנשים  להבדיל  אותו,  לשבח  חייב  ואני  אחריות,  שלקח  הקבלן,  עם  רציף  בקשר  אנחנו 

ודם, כאשר היו הצפות שנעלמו, הקבלן הזה עמד ועשה את  קהבחורף    38אות  "קבלנים אחרים בתמ

 מה שצריך לעשות, ולכן אני רוצה להודות לו מכאן. 

שכירות,   הסדרי  הראויים,  הפתרונות  כל  עם  ממשיכים  עדיין  מול  אנחנו  התנהלות  רכוש,  פינוי 

 ת. שקבכל הרגישות המתבהביטוחים. אנחנו עוזרים, זו לא סיטואציה שגרתית, ועשינו באמת, 

 

 רוצה להודות גם לאגף הרווחה, שלקח על עצמו.    גב' דרורה כהן: 

 

לכל  מר חיים ברוידא:  הרווחה,  לאגף  גם  אומרת,  את  אם  חייב,  ואני  לכולם,  אמרתי  אני  אז 

אנשי העירייה שהיו שמה, מבוקר, כולם, ללא יוצא מן הכלל, אכן ביטחון, רווחה, אגף הלוגיסטיקה,  

 ללא יוצא מן הכלל, ואכן תודה רבה.  החינוך, כולם היו שם,

אנחנו נמדדים ביכולת לשמור על הקשר עם כל שכבות האוכלוסייה, ולדאוג שאף אחד לא ירגיש לבד.  

 ולכן, אנחנו מקיימים בימים אלה גם יחידה לטיפול בבדידות, תחת אגף הרווחה. 

היא לוודא שאף קשיש לא    הזה מהלך חדשני, פיילוט ארצי, שלא בוצע עד היום בערים אחרות. המטר

ועדי   עם  יחד  לכן  הקורונה,  בתקופת  מההתנהלות  גם  המרכזיים,  מהלקחים  אחד  זה  לבד.  יישאר 

נייצר רשת אנושית של אחריות הדדית, שתחזק את   עושים,  ועל בסיס מיפוי שאנחנו  בעיר,  הבתים 

 הערבות שבינינו. 

ה צעיר, אבל  בגיל  לא  פגישה עם אנשים,  סיימתי  אני  והם אלה    םכרגע  אלה שלקחו את האחריות, 
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 שמארגנים את כל האנשים. נעשה רשימות, אני חושב שזה גם מהלך מחבק. 

וץ של מעש, כולל מיסוד מקומות חלופיים והרחבת  בימים אלה אנחנו מתחילים את השלב של השיפ

זה הפועל.  אל  אותו  מוציאים  אנחנו  דבר  של  בסופו  השיפוץ,  על  דובר  רבות  שנים  נמצא   השלוחה. 

המקום.  ולדיירי  המשפחות  לבני  בטח  בדבר,  הנוגעים  לכל  וחשובה  גדולה  בשורה  זו  עציון,  ברחוב 

כולל   בעיר,  התלמידים  ולכל  המגזרים  לכל  שלנו,  העירונית  למחויבות  ביטוי  עוד  זה  ומבחינתי, 

 האוכלוסייה עם הצרכים המיוחדים.

ופת עשייה יוצאת דופן. רואים גם עושר נתמי שעובר לאורך העיר בשבועות האחרונים, רואה פריחה ו

 רב של פעילויות תרבות וחברתית, זה הזמן גם להגיד תודה לאגף התרבות. 

ויהיה  מבקרים,  הרבה  השתתפו  בו  הבירה  פסטיבל  את  יש  יומיים,  עוד  זה  הקרוב,  חמישי  ביום 

 טריאתלון הילדים ואירועי מתנדבים. כולכם מוזמנים לשם.

לשורה מצטרפים  אלה  כמה    כל  הציבור  לשמחתנו,  ואומנות.  מוסיקה  תרבות,  מופעי  של  ארוכה 

גדול  וכיף  סיפוק  זה  שכזה.  אירוע  לכל  בהמוניו  ומגיע  ברגליים  מצביע  ואיכותיים,  טובים  לתכנים 

בצורה   עובד  והכול  רץ  הכול  אותו,  שפתחנו  לאחר  באולם,  פה  גם  ותוססת,  חיה  רעננה  את  לראות 

יורם טהר לב, שלושה מופעים בשבוע, כי היה ביקוש גדול. פשוט    מדהימה. אולם מלא. היה פה את

 כיף.

כמעט   לאחר  ממש.  של  התחדשות  עוברת  העיר  התשתיות,  של   20ברמת  פעילויות  בוצעו  שלא  שנה 

 סלילה מחדש של כבישים, התחלנו בעיקר באזור התעשייה, ששם המצב היה חמור. 

מ אתרים  שמונה  אחוזה,  לאורך  מקימים,  גם  ישיבה ועאנחנו  ומתחמי  פינות  מעין  יהיו  שגם  צבים, 

חי  לאורך הרחוב.  אחד מהם כבר מבוצע כאן,   עוד פרויקט,    –ממש מול... בפינת רחוב תל  אחוזה. 

 הוא החלפת התאורה בעיר לתאורה חכמה וחסכונית. 

מוחלפים   במסגרתו  כאשר  מתקדמת,  בעבודה  מתקדם,  בהליך  נמצאים  וגופי   10,000אנחנו  פנסים 

גופים, זה חסכון משמעותי לקופה הציבורית,    1500וגופי לד. רק החודש הזה, החלפנו מעל    ,התאור

 וחיוני לעיר, שרוצה להיות בחזית הטכנולוגיה הסביבתית.

זו שיטה חדשה של משחקי   גם מגרשי ספורט חדשים מוקמים ונמצאים בבניה. מגרשי פאדל טניס, 
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כאלה גם ברעננה, ויקום ברחוב קרן היסוד. הקמנו   םטניס, זה כמו הסקווש. אנחנו מקימים מגרשי

 כדורגל חופים, אנחנו נקים גם מגרש חופים לכדורעף.

בדשא,   שם  נשקיע   ₪ מיליון  חצי  בשלונסקי,  בספורטק,  הסינטטיים  המגרשים  את  מחדשים  אנחנו 

 מהמשובחים, שהוא גם כן עומד בסטנדרטים הכי גבוהים באירופה. 

עממי והקהילתי. כמובן, תוך שמירה התנאים הטובים ביותר לספורט ה  אנחנו רוצים שיהיו פה את

 על מגוון אפשרויות וענפים.

תיאטרון   לאמפי  בצמוד  ממש  שנמצא  מהמגרש  חוזר  גם  כרגע  מגרש    –אני  הדשא,  את  שם  מניחים 

 מדהים ביופיו. יש שילוב של מגרש כדורגל, ומגרש של בייסבול.

ליד באים  העירונית,  הצמיחה  תוכניות    יתהליכי  מגוון  משיקים  אנחנו  החינוכי.  בתחום  גם  ביטוי 

לימוד חדשניות, כמו התוכנית ללימוד תכנות וקוד בקרב שכבת תלמידי כיתות ה' בעיר. דבר מדהים.  

 אבל כשאני אומר צמיחה עירונית, אני מתכוון לתחום החינוך.

השנים האחרונות, פתחנו   שצריך להבין שמאחורי זה, עומדים אנשים שעשו פעילות מדהימה. בשלו

 גני ילדים חדשים, ואנחנו בהליכים של בניית שלושה בתי ספר חדשים. 19ברעננה 

עוד   נבנה  הקרובות  את    6בשנים  מהכול,  טוב  יותר  אולי  שמראה  נהדר,  נתון  זה  נוספים,  ספר  בתי 

 התהליך החיובי שהעיר עוברת.

ישנה עלייה מת  גם ההשקעה שלנו בחינוך  פירות.  כת בשיעור הזכאים לבגרות בעיר. היא  שמנושאת 

משנת   ביטוי  לידי  היו  2018באה  על    83.9%,  היום  עומדים  ואנו  הזכאים  87.2%זכאים,  אחוז  גם   .

 .2020בשנת  25.3-ל  2018בשנת  18.8-לבגרות מצטיינת בעלייה, וטיפס מ

ועים עירוניים,  רילסיום, אנו מציינים בימים אלה את חודש המודעות לסרטן השד. ערכנו סדרה של א

המודעות   את  להעלות  כדי  והכול  הזה,  בתהליך  ממשיכים  עדיין  ואנחנו  והרצאות,  מפגשים  קיימנו 

 ואת חשיבות הבדיקה והאיתור המוקדם. 

וגם ברעננה, להיבדק. זה מציל חיים. החשיבות של הגילוי המוקדם   גם כאן  אני קורא לכל הנשים, 

 שיבה. ילעצומה. תודה רבה, ואנחנו נעבור כרגע 

ה המניין,  מן  שלא  העיר  מועצת  ישיבת  את  פותח  אני  מבקר   –  19.10.2021  -אז  דו"ח  מיוחד  דיון 



 לוגו חברת התמלול           עיריית רעננה                                                                             
 19.10.2021ישיבת מועצה שלא מן המניין 

 
 

 8 
 

. על סדר היום יהיו שלושה דיונים. דיון מיוחד בדין וחשבון על הביקורת בעירייה  2020העירייה לשנת  

צא דו"ח מבקר  ממודיון מיוחד על    . 2020דין וחשבון הממונה על תלונות הציבור בשנת    .2020בשנת  

המדינה, בנושא תקצוב פעילותם של מוסדות חינוך מוכרים שאינם רשמיים, והפיקוח עליהם על ידי  

 ... הרשות המקומית. אז אריאל, אולי תתחיל אתה. אולי אני זה

 

 2020דיון מיוחד בדין וחשבון על הביקורת בעירייה לשנת . 1

 

 לגלית, גלית פלג ולחברי ועדת הביקורת .  דבר ראשון אני רוצה להודות מר חיים ברוידא: 

אני בהחלט התרשמתי שהדו"ח היה, בוצע באופן יסודי ומעמיק, ניכרת בו מקצועיות. זו פעם ראשונה 

שאני ככה עובר על הדו"חות שלך, והדרך שבה עשית את זה, שבהתחלה יש את הסיכום, זה מבחינתי  

 האחרים.  לעמקל עליי בקריאה, והקל גם, אני מתאר על עצמי, 

הדו"ח נוגע בהליכים שחלקם נדרשו להסדרה לפני שנים, ואני שמח שכעת אנו פועלים כדי להסדיר  

 אותם.

תיקון  צוות  הביקורת,  תהליך  כל  את  שליוו  המקצועיים  הגורמים  מטעם  הפעולה  שיתוף  גם  בלט 

משמעותיים תהליכים  קיים  עצמך,  על  זה  את  שלקחת  המנכ"ל  לך  רבה  ותודה  לפיקוח   הליקויים, 

 ובחינת יישום ההמלצות של הצוותים המקצועיים. 

אני חושב שביקורת היא דבר בונה, אני לא פוחד מביקורות, ולכן, כל זמן שזה נעשה בדרך של באמת, 

הביקורת   בתהליכי  גדולה  חשיבות  רואה  ואני  מצוינת,  בצורה  בא  זה  לשפר,  רוצים  שאנחנו  הבנה 

 נכון של תהליכים אלו, הרשות יוצאת נשכרת. הנערכים בעירייה, ומאמין כי בניהול

לראות   כפי שניתן  ישום ההמלצות,  לעקוב אחרי  בעירייה  הגורמים המקצועיים  כל  הנחיתי את  אני 

 בדיווח של צוות תיקון הליקויים המצורף לדו"ח הביקורת.

העירייה,   יכי הדו"ח הזה יקנה את הבסיס לחיזוק הארגון, גם פנימה וגם כלפי עובד  אני סמוך ובטוח

 כלפי חוץ ותושבי העיר, ואני מבקש ממבקרת העירייה להציג את הדברים. גלית, בבקשה. 
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טוב, קיבלתם את דו"ח הביקורת. ואני רוצה לספר לכם קצת, קודם כל, על    :גב' גלית פלג

לחוזר   בהתאם  בוצע  מהתהליך,  כחלק  בעצם,  אז  הביקורת.  דו"ח  כתיבת  לפני  עוד  שעובר  התהליך 

התהליכים    מנכ"ל כלל  על  מיפוי  איזשהו  מבצע  הסיכונים  סקר  סיכונים.  סקר  הפנים,  משרד 

סיכונים  הכלכליים,  הכספיים,  הן  האפשריים,  הסיכונים  לכל  ביטוי  נותן  בעירייה,  שמתקיימים 

של   השוטפת  הפעילות  על  להשפיע  שיכולים  סיכונים  ואפילו  חוק,  הוראות  קיום  לאי  אפשריים 

 העירייה.

כלל התהליכים, ניתנת איזושהי מפת סיכונים, ובהתאם אליה, נקבעת תוכנית הביקורת   ולאחר מיפוי

 השנתית והרב שנתית. 

זו שיטת עבודה שבעצם, מאפשרת מתן פוקוס על הדברים המהותיים ביותר. כך אני פועלת, וכך גם  

 חלק מהנושאים נבחרו השנה.

כתיבת דו"ח ביקורת אורכת זמן.    –הם  לשאז קודם כל, קצת על הדו"חות ועל התהליך הפנימי הנוסף  

ירון   למיכל  תודה  גם  זה,  במעמד  להגיד  רוצה  אני  ואגב,  שלי,  בלשכה  ועובדות  אני  עובדים,  אנחנו 

ששותפה בביצוע הביקורות. אנחנו עובדים מול האגפים השונים, מבצעים ביקורות, האגפים יודעים 

, איפה צריכים להשקיע יותר מאמצים, םהכבר בתהליך העבודה, מהן נקודות החולשה והתורפה של

ואיזה המלצות אנחנו נותנים במהלך הדרך, כדי שהיישום יהיה במיידי, ובעצם לא ימתינו עד למעמד  

 הזה של הגשת דו"ח הביקורת למועצה, שזה יהיה שגור בתהליכי העבודה השוטפים.

לצו מוגשים  להנהלה,  מוגשים  שהם  לאחר  הביקורת,  דו"חות  לזה,  כמו   תובנוסף  הליקויים,  תיקון 

כל   את  פורטים  והם  האגפים,  מנהלי  מול  הצוות,  של  מעמיק  מאוד  דיון  ומבוצע  חיים,  שאמר 

 הממצאים וההמלצות. 

זמנים   לוחות  לתת  וההמלצות,  מהממצאים  אחד  לכל  התייחסות  לתת  נדרשים  האגפים  מנהלי 

ת ומעקב בעירייה. מי אחראי לולתיקון, וממש נותנים שם של גורם אחראי על כל אחד, כדי שתהיה יכ

על כל נושא, ובאיזה לוחות זמנים הוא הולך ליישם אותם, כך שניתן לראות לקיחת אחריות מלאה 

 של המנהלים, כבר בתהליך השוטף.

כפי שבטח ראיתם, הוגשו לכם מספר דו"חות ביקורת, אני אעבור על כל אחד מהדו"חות. אני כמובן  
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כל ההמלצו להגיד את  יכולה  ככה   ,תלא  אני אתייחס  אז  וכל ההמלצות שהיו בהם,  וכל הממצאים 

 לנקודות מהותיות ביותר בכל אחד מהדו"חות. 

הדו"ח הראשון שהוגש לכם, היה דו"ח על ניהול קבלני החשמל בעירייה. זה דו"ח שמדבר על מכרז 

כ2017משנת   הביקורת,  בוועדת  עברו  הדברים  וכל  הדו"חות  שכל  כמובן  חשוב,  דבר  עוד  שעוד    ומ. 

מעט תראו את הפרוטוקולים שלהם, אבל על כל אחד מהדו"חות היה דיון מעמיק בוועדת הביקורת.  

 אז כמו שהתחלתי עם דו"ח בנושא ניהול קבלני חשמל, מדובר על מכרז,  

 

 רגע, דיון מעמיק,   מר חיים ברוידא: 

 

 דיון מעמיק על כל אחד מדוחות,   :גב' גלית פלג

 

 , עם ראשי האגפים.  ימעם  מר חיים ברוידא: 

 

שזה    :גב' גלית פלג הליקויים,  תיקון  צוות  במסגרת  האגפים,  מנהלי  עם  גם  היה  אמרתי, 

 צוות פנימי של העירייה. בנוסף, גם ועדת הביקורת דנה בכל אחד מדו"חות הביקורת.

דו"ח משנת   ניהול קבלני חשמל, מדובר על  נבחרו שני קבלנים, על2017דו"ח  שני    , במסגרת המכרז 

העירייה,   מוסדות  תחזוקת  בנושא  והשני  הרחובות,  לתאורת  אחד  החשמל.  בתחום  אחזקה  תחומי 

 ומוסדות החינוך. 

נותנת רק את הטופ שלהם. אז באמת, נמצאה   עוד פעם, אני  נקודות חולשה בתהליך.  אותרו מספר 

חלוק על  החליטה  המכרזים  ועדת  הקבלנים,  שני  בין  היזומות  העבודות  בחלוקת  שוויונית,    הבעיה 

 שווה בין שני הקבלנים.  

הן   שחולקו,  העבודות  האם  האגפים,  ידי  על  שוטפת  בקרה  בקרה,  לבצע  קושי  שהיה  נמצא  בפועל, 

בשני   שמדובר  בגלל  שונות,  רישום  שיטות  להסכם.  ובהתאם  למכרז,  בהתאם  שוות  עבודות  באמת 

קב הזה. ניתן היה לראות גם  עמאגפים שלקחו אחריות על שני התחומים, היה קושי, בעצם, בביצוע ה
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שעבודות בתחום השבר, עבודות שבר, לא נלקחו בחשבון בחלוקת העבודה הזאת בין הקבלנים, מה 

 אלף ₪ בשנה בסכומים האלה.  400שיצר פער, בעצם, לקבל אחד בהיקף של 

פ ייעודיים, האגף  פרויקטים  ברגע שהיו  בעצם,  בפרויקטים.  זו התמחרות  נוספת שנמצאה,   הנבעיה 

 לשני הקבלנים לקבלת הצעות, וביצע התמחרות ייעודית על אותו הפרויקט.  

שהייתה   מזאת  פחותה  הייתה  לעירייה,  שניתנה  ההנחה  ההתמחרות,  שבמסגרת  זה  שקרה  מה 

מתקבלת, אילו היו עובדים לפי החוזה המקורי. זאת אומרת, בלי לשים לב, הרענו את המצב הכספי,  

 הרענו את ההנחה.  

ה זאת  לוקה.  יילא  היה  בפועל  שהיישום  כנראה  אבל  ביצעה,  שהעירייה  בתהליכים  הכוונה,  עוד תה 

לשני הקבלנים, בעצם, ניתן  לקות אחת ביישום המכרז, היה בנושא הנחת הקבלנים הכוללת. נמצא ש

דין שונה במתן הנחה. נראה שזה היה קשור לאופי כתיבת המכרז, וההסכם בין הקבלנים. נמצא שהיו 

של העירייה שפעלו באופן עצמאי, אל מול הקבלנים, ולא הפעילו את הקבלנים עצמם.    םיהרבה אגפ

 מה שעוד פעם, יצר פערים בשיטת חלוקת העבודה בין השניים.

התגובות  את  נתנו  הם  לאגפים,  כמובן  הוגש  לכם,  שיוצגו  הבאים  הדו"חות  גם  כמו  הזה,  הדו"ח 

העירייה העבודה,  שיטות  את  יישמו  האגפים  הביקורת    שלהם.  דו"ח  כאשר  חדש,  למכרז  יצאה 

החדשות.   העבודה  ובשיטות  החדש,  במכרז  הוטמעו  העבודה,  בתהליכי  הוטמעו  שבו,  וההמלצות 

העבודה היא כבר לא כששני האגפים עובדים יחדיו, וכמובן שכל החומרים האלה, וכל העבודה הלכה  

 למעשה, הוצגה בצוות תיקון הליקויים, וגם לוועדת הביקורת.

הסליקה  ודה מערכת  באמצעות  תשלומים,  בנושא  דו"ח  זה  בקצרה,  ממש  אותו  אציג  שאני  הבא  "ח 

שבעצם   הגזברות,  אגף  של  פנימית  מערכת  היא  המס"ב  מס"ב.  העירייה    80%הבנקאית,  מתשלומי 

 , לצורך ההבנה.2019מיליון ₪ בשנת  380עוברים בה. אנחנו מדברים על היקף של 

ן שנמצאו פה בעיות בכל הקשור להרשאות הגישה למערכת. בעצם היה  ייבנושא הזה, אני רק רוצה לצ

ריכוז הרשאות חריג לחלק מבעלי התפקידים, ונמצאה בעיה בהפרדת התפקידים. בגלל שמדובר על 

את   יותר  לדייק  היה  נכון  אז  מרובות,  כספיות  העברות  טרנזקציות,  היקפי  עם  מרכזית,  מערכת 

 ת הגישה למערכת הזאת.ואהתהליך, ולבדוק יותר טוב את הרש
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נוספת בנושא תחזוקת פרטי הספקים, שהיה צורך לדייק, ובאמת לראות מי הגורמים   הייתה בעיה 

 האחראיים לנושא הזה. 

ישבנו עם האגף שעות רבות, ובעצם הוסדר כל הנושא הזה. האגף דיווח שהם מתחילים ליישם את כל  

 ם.ייתהליכי העבודה, וגם זה הוצג לצוות תיקון הליקו

בבדיקה הביקורת נמצא שיש היקף רחב   –הדו"ח הבא שמופיע פה, זה המשכן למוסיקה ואומנויות  

מ יותר  ארגוניים.  פנים  גופים  על  בעצם,  במשכן, שמבוסס,  פעילות  מהם  60%-של  ההכנסה  ובעצם   ,

 היא הכנסה שולית ונמוכה יחסית

ות המידה, איך העירייה רואה  מאאנחנו חשבנו שיש מקום לבחון את הנושא, ורק לקבל החלטה מה  

את זה, וכמה היא רוצה באמת לעשות את החלוקה בין גופים פנים ארגוניים, לבין גופים חיצוניים,  

 שההכנסה מהם היא, כנראה, רבה יותר. 

היה גם את הנושא של חישוב תקורות, שבעצם לא לקח, חישוב הרווחיות, סליחה. שלא לקח בחשבון  

 . ןכאת כל התקורות של המש 

 

 זה מתקן עירוני, הוא צריך גם לשרת את תושבי העיר.   :מר אלי אלוש

 

 אין ספק, זו לא הייתה הערה.   :גב' גלית פלג

 

 לא כל דבר זה נמדד ב...    :מר אלי אלוש

 

לא, לא, זאת לא הייתה הערה בכלל. ההערה הייתה שזה בסדר גמור, הגיוני    :גב' גלית פלג

מיים. רק לעשות חשיבה, איפה העירייה רואה את עצמה, ועד כמה היא  ינוסביר שזה ישמש גופים פ 

 רוצה לעשות את החלוקה. 

  –רוצים לתת את זה לשיווקים פנימיים. או לחילופין, להגיד    100%יכולים להחליט, אנחנו, כלכלית,  

שא, לפני ונלתת לגופים חיצוניים, זה יותר נכון לנו כלכלית, לעשות חשיבה סביב ה  30%אנחנו רוצים  
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 קבלת ההחלטה. 

הבאמת,  ההכנסה  לצד  רבים,  הם  בו  השימוש  שערכי  ראינו  שבעצם  הסימפונט,  נושא  את  גם  היה 

 מאוד מאוד שונה מערכי השוק, נקרא לזה.  

ובנושא הזה, באמת אפשר היה לראות, אתם בעצמכם קיבלתם החלטה, בעצם, והיה הסכם חדש עם  

 בין היתר.  ,ההסימפונט, כדי לתקן את הממצאים האל

שעלה  נוסף  בחשבון    ונושא  לקחת  בלי  ההוצאות,  כנגד  הכנסות  הייתה  במשכן  הפעילות  בעצם  זה 

הוצאות מינהלה, וחשבנו לנכון שיש מקום לחשב גם את הוצאות המינהלה, כדי לחשב בעצם רווחיות 

 של מתקני עירייה, ומתוך כך לצאת, להגיע למסקנות כאלו ואחרות לגבי התפקוד שלהם.

עוד נושא שהיה בעניין הזה, זה מפעל המנויים, שבעצם ראינו שיש גידול בכמות המנויים, לצד קיטון 

 בהכנסות. לא היה קו ישר בין השניים. זה המקום לבחון את זה יותר לעומק. 

והדיווחים  יום,  ביום  אותן  מיישם  אותן,  יישם  ההמלצות,  כל  את  ראה  שהוא  דיווח  האגף  פה,  גם 

 .  תוהאלה עברו לצו

אגב, כל הדיווחים של האגפים, נמצאים פה כחלק מהדו"ח שתוכלו לעיין בהם. דו"ח ניהול מדי מים,  

ועדת   הוועדה,  שלה.  המים  חשבונות  את  משלמת  כמובן,  בנושא העירייה,  העמיקה  מאוד  הביקורת 

 הזה, ואף ייחדה לנושא הזה דיון ייעודי, כשהיא זימנה את בעלי התפקידים הרלוונטיים.

שמדובר שובנ למרות  מקבלים,  שהם  המים  חשבונות  אחר  עוקבים  לא  שהאגפים  נמצא  הזה  א 

כ הדיון,  לצורך  בגינון,  משמעותיים.  בהיקפים  התראות    5-בחשבונות  ובנוסף  בשנה,   ₪ מיליון 

שמתקבלות לגבי נזילות מים, מגיעות ליעד שלא נבדק. העובדים שאמונים על זה, בעצם, לא בודקים  

 , את נזילות המים, שיוצרות, בעצם שיוצאות מתקציב העירייה. השאת זה הלכה למע

 

 חמישה מיליון ₪ זו הוצאה סבירה, בהשוואה,    :מר אלי אלוש

 

 אני לא יודעת להגיד אם זה סבירה,   :גב' גלית פלג
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 לעיר, לערים בסדר גודל של רעננה.   :מר אלי אלוש

 

 נון. לא כל עיר יש לה את אותם היקפים.  יגזה נורא משתנה, תלוי בהיקפי ה  :גב' גלית פלג

 

 לנו יש היקפים גבוהים של גינון.   :מר אלי אלוש

 

קטן    :גב' גלית פלג משהו  אציין  אני  הזה,  בהקשר  אבל  זה.  את  להגיד  יודעת  לא  יש    –אני 

הקצאות מים שניתנות מרשות המים. רשות המים, היא זאת שבעצם מודדת וקובעת לכל עיר ולכל 

 יהיה היקף ההקצאה עבורה, בהיקף ל...   המרשות, 

 

 אנחנו עומדים בהקצאה? או שאנחנו חורגים?    :מר אלי אלוש

 

אז לעניין הזה, ההקצאה, בזמן הביקורת זה אחד הממצאים, הורידו לנו את    :גב' גלית פלג

 היקפי ההקצאות באופן משמעותי, והעירייה שילמה בעקבות זה סכום משמעותי, 

 

 אז אנחנו משלמים תעריף גבוה יותר.   :שמר אלי אלו

 

אלף ₪, ששולם עבורו תעריף גבוה יותר, כן. זו אחת מהמלצות הביקורת,   380  :גב' גלית פלג

 שבעצם לשבת עם רשות המים, לעשות איזשהו מיפוי של כלל השטחים,  

 

  שטחים, היה ויכוח על השטחים.    :ניר קריסטל

 

זו רשות, כמובן, יגשטחים, שטחי ה  :גב' גלית פלג נון, להגיש איזשהו דו"ח מסודר לרשות, 

 של הממשלה, כדי להוכיח בפניהם מה הן הזכויות שלנו.
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אני יודעת שיש מהלכים, וראש האגף דיווח שהוא נפגש איתם, ומקיים איתם תהליכים שוטפים, כדי  

 להסדיר, בעצם, את הנושא הזה. 

מוסדות ניקיון  של  הנושא  בדו"ח,  צוין  אחר    עוד  ובקרה  פיקוח  שאין  ראינו  הזה,  בעניין  חינוך. 

באמצעים  שימוש  לבצע  יכולת  יש  שם.  ניקיונות  ומבצעים  החינוך  למוסדות  שמגיעים  העובדים 

טכנולוגיים, שהוקנו לנו בהתאם לחוזה, אבל לא היה שימוש שוטף בהם, ולכן לא יכולנו לעקוב בזמן 

אמת אחר הנוכחות של אותם מנקים בבתי הספר,   ןמאמת. אנחנו, זה הרשות. לא יכולנו לעקוב בז

 ומרגיש חוסרים,  

 

 אבל יש מישהו שזה התפקיד שלו.   :מר אלי אלוש

 

נכון, ועדיין הייתה בעיה בבקרה ובפיקוח אחר הנושא הזה, ובעקבות זאת, גם   :גב' גלית פלג

לא טכנולוגיים,    םיהיה קושי לאשר תשלומים לאותם קבלנים, או התשלום לא היה מבוסס על אמצע

 או לא הוכחות בשטח. 

כך   ארגוני,  שינוי  איזשהו  על  לחשוב  באמת  זה  הזאת,  בביקורת  שהיו  מההמלצות  אחת  ובאמת, 

בתוך   גורמים  בין  הסכמות  אי  איזה  היו  יותר.  יובהרו  שההנחיות  כך  הדוק,  יותר  יהיה  שהפיקוח 

ת, זה באמת היה לעשות שינוי  וצהמערכת, בין היתר, כנראה שזה גם מה שיצר פערים. ואחת ההמל

 ארגוני שנעשה, אגב. נעשה... 

 

 מה, מה הכוונה?    :מר אלי אלוש

 

 אני לא הייתי רוצה לרדת לרזולוציה של עובד כזה או אחר,   :גב' גלית פלג

 

 לא, לא עובד,   :מר אלי אלוש
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 אני חושבת שזה לא...    :גב' גלית פלג

 

   ?מה השינוי הארגוני  :מר אלי אלוש

 

 שינוי...   :גב' גלית פלג

 

מחלקה,    :הילדסהיימר   אריאל מר   למנהלת  הוכפף  עובד  חושב אותו  ואני  המנכלות,  מחלקת  למנהלת 

 שהיום, 

 

 יותר יעיל.   :מר אלי אלוש

 

 זה עובד נכון יותר וטוב יותר.   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

זה בנושא איגוד ערים הצפוני.    ,אוקיי. דו"ח ביקורת נוסף שבו אני לא אעמיק  :גב' גלית פלג

זה דו"ח שהתחיל עוד בתקופת המבקר הקודם. מדובר על דו"ח רוחבי שנעשה בכל רשויות האיגוד.  

 זה לא רק לנו, זה דו"ח כולל ורוחבי. 

בוחרת  אני  אבל  בנפרד,  להגיש  אמורה  אני  הדו"ח  את  הציבור.  תלונות  על  דו"ח  לכם  הוגש  בנוסף, 

לכם אותו כחלק מ ראוי,   ו"ח הזה,דהלהגיש  אני חושבת שזה  לוועדת הביקורת.  אותו  להעלות  וגם 

 וכך ניתן, אם יש נקודות חולשה, גם הוועדה יכולה לתת התייחסות ראויה לזה. 

תלונות,    50-הוגשו ... האמת שזה היה במפתיע, ממש אותם נתונים, כהשנה, כמו גם בשנים קודמות,  

חלקית. לא מדובר על היקפים מאוד משמעותיים, וגם לא  תמתוכן נמצאו מוצדקות, או מוצדקו 20-ש

מדובר בממצאים שמטילים איזשהו דופי חד משמעי על איזה אגף, או מחלקה כזו או אחרת. מדובר  

הרגע,   באותו  ממש  אחריות  לקחו  הרלוונטיים  הגורמים  כל  יחסית,  מועטות  חולשה  נקודות  על 

ם כדי לא לפגוע בזכויות החוקיות שלהם, כמובן. יש  הלותיקנו, ונתנו לתושבים את הזכויות המוקנות  
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 גם את דו"ח מבקר המדינה. 

 

ערך ביקורת  בסדר, עניין דו"ח מבקר המדינה, דו"ח מבקר המדינה למעשה,   : מר מזרחי יוסי

רוחב במספר רשויות בכל הנושא של מוסדות החינוך המוכשר, ... לא רשמי. ברעננה, זה למעשה בית  

 ב.  רוהספר העצמאי בח

שני הליקויים שהוא העלה כליקויים עיקריים, זה עניין של גביית אגרת לימודי חוץ. כלומר, תלמידים 

חוץ.   לימודי  אגרת  לשלם  אמורה  המעבירה  הרשות  רעננה,  תושבי  וגם  האלה,  במוסדות  שלומדים 

שמנהלות אלה  הן  בסוף  כי  המפעילות,  העמותות  על  זה  אמר,  שהוא  כמו  הגבייה,  על    אחריות 

 ומפעילות את בית הספר, והן יודעות, הילדים עוברים דרכנו דרך העירייה, והאחריות היא שלהם. 

ליקוי שני, זה הנושא של הקצאת מקרקעין בבית ספר עצמאי, כשבית הספר הזה כבר יושב במקומו  

 יצא נוהל חדש להקצאה.   2001-משנות התשעים, או לפני כן, כאשר ב

מ אומרת,  למעשה,  ההערה,  מחודש  קבאז  לאישור  נביא  למעשה,  עצמו,  החוזה  שאת  למעשה  שת 

 למליאה. אלה שני הליקויים שהמבקר העלה כליקויים...

 

 אוקיי, התייחסויות בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני אשמח להציג את העבודה של ועדת הביקורת.     :גב' דבי סלוצקי

 

 בהחלט, בוודאי.   מר חיים ברוידא: 

 

לראש העיר וחברי מועצת העיר, קודם תרשו לי הערה שלא כתבתי אותה,    זא   :גב' דבי סלוצקי

   אבל אני חשבתי...

 

 תורידי את המסכה, לא שומעים אותך.  מר חיים ברוידא: 
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 עכשיו יותר טוב?     :גב' דבי סלוצקי

 

 כן.  מר חיים ברוידא: 

 

דו"ח עב כרס, יומיים   ואני לא יודעת מה מצופה מנבחר ציבור, שמביאים לידי   :גב' דבי סלוצקי

לפני הוועדה. אז כל הכבוד לכל החברים שנמצאים פה, שהספיקו לקרוא ולעיין ולהסיק מסקנות. אני  

 חושבת שהיה צריך לפעול אחרת. אבל זה היה מחוץ לעניין.

, כבר עמדתי בראש הוועדה, כתבתי שזאת הייתה שנה מאתגרת, בגלל שהיה עומס עבודה.  2019בסוף  

, היא שנת הקורונה. 2020שלא תיארתי לעצמי, ולא תיארנו לעצמנו מה תביא אלינו שנת    אבל כמובן

תרשו לי לציין את המבקרת, שגם הכינה דו"ח עב כרס בפרטי ביקורת, וגם את חברי הוועדה שאני  

עומדת בראשה, שמצאו את עצמם בחום של חודש אוגוסט האחרון, שעות ארוכות בדיונים על דו"ח  

 אחרי שבוע. זה היה, התשנו אותם, אז תודה רבה לכל מי שנכח. עוהביקורת שב

לעצמי עבודת   כתבתי  אני  גם  לציין,  בחרה  שהמבקרת  המגוונים  התחומים  את  כוללת  הביקורת 

... החשמל, המלצות בקשר למחירי השכרת אולמות במשכן לאומנויות,  המלצות לשיפור הבקרה של  

 פן מיידי נעתר והביא לנו נתונים על התקורות.ואוקיבלנו מידע מגזבר העירייה, שכמעט ב

לנ על עצמו, אני זכרתי את זה מוועדה, והמלצות בקשר  נושא שחזר  הלי מים שדיברנו. מכיוון שזה 

אני חושבת, שכשראש העיר עמד בראש הוועדה, כבר היה הנושא של שעוני מים. אז אמרתי, אם זה  

 הזמן שאנחנו נייחד דיון נוסף.   חוזר על עצמו דו"ח אחרי דו"ח, אז אולי הגיע

הזמנו את האחראיים לנושא, וקיבלנו תשובות על דרכי טיפול בנושא, ועל תוכנית עבודה מסודרת. גם 

 מהאחראי, מנהל אחזקת המבנים מטעם אגף בינוי, רכש ולוגיסטיקה, וגם מאגף הבינוי.

עבודתה על  למבקרת  ומודים  הביקורת,  המלצות  את  אימצו  הוועדה  גם    ,חברי  בבקשה.  גם  ולמיכל 

 עבודה עמוקה ויסודית, עם דגש על התנהלות כספית. 
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ציין, לא כל, תמיד השורה התחתונה הכספית, היא   ביניים, כמו שחבר המועצה  לי הערת  יש  כאשר 

זאת שצריכה לקבוע את סדר העדיפויות, אבל חשוב שאנחנו נדע לפחות כמה אנחנו משלמים. למשל,  

 האולמות. לשבעניין של ההקצאה 

בנוסף, הוועדה מברכת על עריכת סקר סיכונים, כדי לקבל תמונה רחבה על הנושאים באגפים השונים 

מילה אחרת   לי  אין  על המצב המזעזע,  חיצונית  ביקורת  לידינו  כן, המבקרת העבירה  כמו  בעירייה. 

שרון צפוני, ואנחנו   םלהגיד, ולא פחות, של המכרזים, במרכז לפינוי פסולת ביתית, ששייך לאיגוד ערי

 חלק ממנו. כדאי לשים לב לדו"ח הזה. 

שכרגע   המדינה,  מבקר  של  הביקורת  דו"ח  על  ולדון  לעבור  זה  הוועדה,  על  שהוטלה  נוספת  מטרה 

מקרקעין ותקצוב למוסדות שאינם רשמיים. לשם כך, הוועדה קיימה ישיבה דיברנו, בנושא הקצאת  

 לם.  וכמיוחדת עם גזבר העירייה. תודה רבה ל

 

 תודה רבה.  מר חיים ברוידא: 

 

 ברשותך, חיים, אני מבקשת רשות דיבור.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

נורא מתרגשת שחוזרים   גב' רונית ויינטראוב:  להגיד, לא קשור, שאני  רוצה  אני  כל,  אוקיי. קודם 

השיפו על  להודות  מבקשת  אני  לבנים.  ביד  הישיבות  מקווה    ץלחדר  ואני  והכול,  השריפה  לאחר 

שבאמת תהיינה רק סיבות טובות לשפץ, ואני מקווה שלא תהיינה שריפות, אבל אם חלילה תהיינה,  

יגיע   והסיוע  בטוחים  יותר  שנהיה  כדי  וגם  נחת,  לניר  לגרום  כדי  כאן,  כיבוי  תחנת  כבר  לנו  שתהיה 

 יותר מוקדם.

מהס דווקא  אתחיל  אני  עצמו.  לדו"ח  הדו"ח,  ףוועכשיו,  בעד  כמובן,  אצביע,  שאני  אגיד  גם  אני   ,

ב אוהבת,  שאני  כמו  אותו,  לקרוא  שהתקשיתי  אבל    48-למרות  לעשות,  דברים  כמה  עוד  היו  שעות. 
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אנחנו, אני חושבת שכולנו יכולים לסמוך את ידינו על יושבת ראש הוועדה, ועל הוועדה, ועל מבקרת  

 ם הצבעת אמון. גוהעירייה, ומה שנקרא, זו תהיה גם הצבעה, 

, מי שמתעניין, אם קשה לפתוח, יש לי כאן גם ציטוטים, ואני רוצה  396אני מבקשת מכולם לעמוד  

אנחנו מדברים על לוח הזמנים של    –את תשומת ליבך ראש העיר, ברשותך, אני רוצה לשאול אותך  

 מתן הדו"ח. 

לי לא מעט שנים, היינו מקב ויש  עברו,  ימים  ילבדרך כלל, לפחות בשנים  שבועיים    –ם אותו עשרה 

לפני הישיבה. עכשיו, גם זה, מסתבר, אפשר היה להקדים, אבל לא דקדקנו בעניין, כי הייתה באמת 

ימים,   עשרה  בינינו,  מספיק,  גם  וזה  אמון.  ומה    48יום.    14תחושת  לעניין.  לא  באמת  זה  שעות 

פקודת העיריות,   396, לעמוד  ךתשמטריד אותי, ראש העיר, אני רוצה להסב את תשומת ליבך, ברשו

יגיש ראש העירייה לוועדה לענייני   –ג.ג.    170סעיף   תוך שלושה חודשים מיום קבלת דו"ח המבקר, 

 ביקורת, את הערותיו על הדו"ח, וימציא לכל חברי המועצה העתק מהדו"ח בצירוף הערותיו. 

, בגלל הקיצוניות שהפעם זה יתאני מודה, שוב אני אומרת לכם, שבועיים הספיקו לי  בעבר ולא ידע

היינו   העיר,  ראש  הערות  אחרי  לוועדה,  עבר  שזה  שבזמן  ומסתבר  שוב,  זה  את  לבדוק  הלכתי  עבר, 

 אמורים לקבל את זה ממך.

עכשיו, אתה כבר מה שנקרא, שלוש שנים בתפקיד, היית יושב ראש ועדת הביקורת העירונית, יש לך 

אותם. אתה יודע, אתה מסיים דו"ח, תבדוק את זה.    לולא מעט יועצים משפטיים שאתה יכול לשא

אז אני רוצה להבין למה זה לא בוצע, אני מבקשת כאן את התשובות, כי בסוף בסוף, כמו שאמרת,  

 ביקורת היא דבר משמעותי וחשוב, וכולנו פתוחים לביקורת, זה חוזקו של ארגון.

ציבור, ונבחרי  נבחרות  של  ביכולת  זילות  נעשה  אנחנו  ביקורת,    ואם  דו"חות  עם  להתמודד  ובחובה 

ולהבין את הביקורת, אז בוא תסביר לי, זה באמת באמת כאן סעיף, שבכל אופן, היית כבר צריך לתת  

 עליו את הדעת.  

 

 אז אני מודה לך על הדברים שלך, ואני אתן לתהילה לענות.  מר חיים ברוידא: 
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או  :גב' גלית פלג רק  אני  משהו,  תגיד  שתהילה  הנהוגה רמלפני  הפרקטיקה  מבחינת   ,

הפנימית   קולגות   –בביקורת  מבקרים  וגם  אחרות,  ברשויות  גם  ותיקה,  כמבקרת  אני  גם  מבקרים, 

בעצם,   עד,  חסוי  דו"ח  הוא  שהדו"ח  ייעודי  סעיף  יש  שהדו"ח,  בגלל  מקומות,  מכירה  לא  אני  שלי, 

להגיש, רגע יש המשך לזה,    למועד הנוכחי הזה, בפרקטיקה הנהוגה, ועל אף הסעיף הזה, לא מקובל

 משפטי, אז רגע, אולי תהילה תמשיך, 

 

 שתוך שבעה, לא נתן ראש העיר תוך שבעה חודשים למבקרת.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 נכון.   :גב' גלית פלג

 

אבל למה לדחוף אותנו עד לקצה? אוקיי, תוך שבעה חודשים, אז תני לנו, אני   גב' רונית ויינטראוב: 

 מבינה.

ואני    גם יותר.  לא  שבועיים,  ימים,  עשרה  היו  הגיב,  העיר  שראש  אחרי  מיד  זה  את  נתנו  לא  בעבר, 

אמון. וגם אף אחד לא, בגלל הזמן הסביר, גם    –מבינה את הנושא. אבל בסוף, החוק הוא חוק, ואמון  

 לא הלינו על זה. 

אחד הדברים שהיא    אבל פה, הדבר הזה יוצר חוסר אמון. ואמון, אני חושבת שמועצת העיר הזאת,

 חייבת להשתפר בהם, זה אמון.

עכשיו, אני מבינה את מה שאת אומרת, אבל חברי המועצה, אנחנו סומכים על כולנו, אף חבר מועצה 

לא רוצה לעבור על החוק, ולעבור על החיסיון. אז באותה מידה שלא עברנו עליו ב... אני לא זוכרת אי  

 כן הדו"ח לפני הזמן הנקוד. ותפעם שחבר או חברת מועצה הדליפו את 

אז אני מנסה להבין, למה לא לציית כאן לחוק, ולמה לא למצוא איזשהו איזון? למה לא ליידע אותנו  

 ולהחליט? ואת יודעת מה? אם כל כך חוששים, אז יש, אפשר להחתים. 

שלא    ת בעכשיו, אותם שבעה חודשים שהיו בסמכותך, ושוב, אני פונה יותר לראש העיר, כי אני חוש

הוגן, כנבחרת ציבור, כאן זה אני לא... אבל אני שואלת למה את אותם שבעה חודשים, שאם ראש  
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 ?  99.9-העיר לא מסר, המבקרת יכולה למסור, למה לחכות עד לדקה ה

היה   שנהוג  כמו  ימים  עשרה  שבועיים,  לפני  שבוע,  לפני  אוקיי,  אז  בדברים.  היגיון  גם  יש  עניין,  זה 

 ובות.  שתבעבר...? אחכה ל

 

 תהילה...  מר חיים ברוידא: 

 

שוב, לפי החוק, לפי החוק אני גם חוזרת על מה שגלית אומרת. נכון, יש את  : עו"ד תהילה סובל

דו"חות   יש  באמת,  אבל  מהדו"ח.  העתק  המועצה  חברי  לכל  יומצא  חודשים,  שלושה  שתוך  הסעיף 

 כאלה ואחרים, ולכן הם לא רוצים,   םשהם מכילים מידע מאוד רגיש, אפילו לפעמים פרטני על עובדי

 

 יש פה, בדו"ח הזה היה מידע רגיש?   :מר אלי אלוש

 

 לא.     :דובר

 

 אני שואל.   :מר אלי אלוש

 

 לא.     :דובר

 

 לא, אני שואל ספציפית.    :מר אלי אלוש

 

 אני מדברת על פרקטיקה ניהולית.  : עו"ד תהילה סובל

 

 ע רגיש?  דיבדו"ח הזה, היה מ  :מר אלי אלוש
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 התשובה היא לא.      :דובר

 

 תגידי שהיה מידע רגיש,    :מר אלי אלוש

 

 יש כאן מידע רגיש,   : עו"ד תהילה סובל

 

 ואפשר היה אולי להחריג את המידע הזה.    :מר אלי אלוש

 

 רגע רגע, אלי שנייה, יש לי שאלה, הפרקטיקה גוברת על החוק?  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 לא. אבל אני חושבת,   : בלוסעו"ד תהילה 

 

 החוק מ...  :מר אלי אלוש

 

 רגע, לא שומעת, רגע אלי. הפרקטיקה גוברת על החוק?  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 תנו לה לענות, דברו אליה בצורה מכובדת בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

 כן. אני שואלת, בכבודך, הפרקטיקה גוברת על החוק?  גב' רונית ויינטראוב: 

 

אני חושבת שאין לנו כאן בעיה עם החוק, מאחר ויש לנו את הסעיף שאת גם  : ד תהילה סובל"וע

מכירה, שהיה ולא הועברו תוך שלושה חודשים, אז הסעיף קובע שימציא המבקר עותק הדו"ח לכל 

 חברי המועצה, והמועצה תדון בדו"ח, לא יאוחר משבעה חודשים ממועד הגשתו. שבעה חודשים,  
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 עד עכשיו, לא, לא עברו.  26.3 ויינטראוב:  תגב' רוני

 

 לא עברו שבעה חודשים.   : עו"ד תהילה סובל

 

 נו?   :מר אלי אלוש

 

יש   : עו"ד תהילה סובל העיריות,  לפקודת  השנייה  התוספת  לפי  דבר,  עוד  אוסיף  ואני  שנייה,  רק 

מדובר בחוקי   .חומר, חומרים מסוימים, מוגדרים מפורשים, שאותם יש להעביר עשרה ימים מראש

 שעות. זה מה שקובע המחוקק.  48עזר, מדובר בתקציב וארנונה, ויתר הדברים האחרים, 

 

 שעות לחברי המועצה. מעולם.  48מעולם הדו"ח הזה לא הגיע    :מר ניר קריסטל

 

 שעות.  48לחלק זה הגיע אחרי   :מר אלי אלוש

 

מאז   :מר ניר קריסטל לשבועיים,  ימים  עשרה  בין  מ  מעולם.  לפחות  מועצה,  חבר  .  2013-שאני 

 .  1960-לא יודע מה היה ב

 

 אוקיי, בסדר. אנחנו...   מר חיים ברוידא: 

 

 מעולם.    :מר ניר קריסטל

 

 אנחנו צריכים לעשות מקצה,  מר חיים ברוידא: 

 

 מעולם.    :מר ניר קריסטל
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 מקצה שיפורים.   מר חיים ברוידא: 

 

 הצוות.  לעלא, אל תזרוק את זה    :מר ניר קריסטל

 

  נעשה מקצה שיפורים. אוקיי, עוד דברים? התייחסויות? מר חיים ברוידא: 

 

 כן, אני רוצה להגיד כמה דברים.  : מר מיכאל רייזמן

 

 כן, בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

אני רוצה להגיד כמה דברים, אבל ברשותכם אני אלך לשמה, משום שהחליטו  : מר מיכאל רייזמן

אנשים שרוצים שיראו, ו חלשים את המצלמה מא יש  הנראה  ככה, שכפי  וסידרו את האנשים  רנית, 

זה בסדר שאני    ויש אנשים שגם לא רוצים שיראו. אז אני אלך מול המצלמה, כדי שגם יראו אותי.

 אעמוד לידך, ראש העיר?  

 

 אין בעיה, אם אתה רוצה מהפרופיל, אם אתה רוצה,  מר חיים ברוידא: 

 

 לא מהפרופיל.   לא, : מר מיכאל רייזמן

 

 איפה המצלמה?   מר חיים ברוידא: 

 

 המצלמה שם, אם אתה לא רואה.  : מר מיכאל רייזמן
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 אה, הבנתי.  מר חיים ברוידא: 

 

 הבנת, אתה לא יודע. הבנתי, בסדר.  : מר מיכאל רייזמן

 

 רגע, רגע, רגע.    : חיים גולדמןמר 

 

 מר חיים גולדמן, אולי...   : מר מיכאל רייזמן

 

תביא את השם שלו, שנשים אותו פה, שלא יחשבו בטעות שזה הברון הירש  : גולדמן םחיימר 

 מצטלם פה. אולי הוא רוצה לרשת את מקומך בחייך. 

 

 תביאו לו שלט. אוקיי, יאללה.  מר חיים ברוידא: 

 

אני רוצה להעיר שתי הערות לגבי... הערה אחת לגבי הדו"ח הזה, והערה אחת  : מר מיכאל רייזמן

 ו"ח של מבקר המדינה.דהלגבי 

כסף  בכמה  יודע  המועצה  מחברי  מישהו  אם  יודע  לא  אני  המדינה,  מבקר  של  הדו"ח  עם  נתחיל  אז 

-כרוך בסך הכול, הטעות הזאת שלא גבו כסף מאותם תלמידי חוץ. אז כדי שאנשים ידעו, מדובר ב

אמור לשלם, כמה   ד, כמה תלמיביותר משני מיליון ₪. תסתכל מה הממוצע שלקחו עבור תלמיד 2019

 תלמידי חוץ היו במוסדות האלה.

היו   האלה  חוץ,    147במוסדות  גם   147תלמידי  בדו"ח,  פה  שרשום  הממוצע  לפי  חוץ,  תלמידי 

התלמידים  עבור  החינוך  ממשרד  כסף  קיבלנו  שלא  רק  לא  שנבין,  שבואו  העירונית,  ההשתתפות 

שילם, מימן גם ילד שהגיע מכל מקום    האלה, אלא גם כל אזרח תושב רעננה, ממיסי העירייה שהוא

 אחר. אם הוא הגיע מהרצלייה, 
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 הוא יליד ישראל, לא נורא.   גב' דרורה כהן: 

 

 מה?  : מר מיכאל רייזמן

 

 זה הדדיות, הדדיות, ערבות הדדית.   גב' דרורה כהן: 

 

 הבנתי.  : מר מיכאל רייזמן

 

 נו דבורה, בחייך.     :מר ניר קריסטל

 

אז אני רוצה, בהדדיות הזאת, אני רוצה להחליט למי אני תורם. אני מותר לי,   : מר מיכאל רייזמן

 בתור תושב, 

 

 גם לי.   גב' דרורה כהן: 

 

 גם לך מותר.  : מר מיכאל רייזמן

 

 מיכאל, יורשה לי להעיר?   : מר מזרחי יוסי

 

רעננה : מר מיכאל רייזמן בעיר  פה  כל תושב  אזרח,  שכל  חושב  אני  אז  בסדר?  שנייה,  צריך    ,רק 

 לדעת שהוא מימן ילדים שהגיעו לכאן, מכל מיני מקומות אחרים, מערים אחרות. 

 

 לכאורה.  : חיים גולדמןמר 
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 לא לכאורה, אלא בדיוק, מכיוון שזה מה שאמר מבקר המדינה.   : מר מיכאל רייזמן

 

 אנחנו נחלוק עליך, אבל אין  בעיה.  מר חיים ברוידא: 

 

 ה.  רולכאורה, לכא : חיים גולדמןמר 

 

 לכאורה, הבנתי, אוקיי.   : מר מיכאל רייזמן

 

 אנחנו נחלוק עליך, אבל אין  בעיה.  מר חיים ברוידא: 

 

ודו : מר מיכאל רייזמן המדינה,  מבקר  דו"ח  על  מסתכל  אני  חושב,  אני  אז  מבקר  "בסדר.  ח 

בנספחים,   זה  את  יראה  יראה,  אז  האלה,  הנספחים  את  יקרא  מישהו  אם  זה.  את  אומר  המדינה 

 ראה בדיוק...  יו

 

 זה לא על חשבון תושבי רעננה.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא, זה בסדר. אבל העירייה כן מסבסדת מקופת העירייה,  : מר מיכאל רייזמן

 

 מה שסבסדת תמיד.   מר חיים ברוידא: 

 

 כל תלמיד, וגם התלמידים שנספרים, הם גם תלמידים...  : מר מיכאל רייזמן

 

 י רוצה להעיר, גמרת? נאמיכאל,  : מר מזרחי יוסי
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לא  : מר מיכאל רייזמן מדבר  כשמישהו  קורה,  הזה  בדיון  שלפחות  מהדברים  אחד  אני...  רגע, 

מתפרצים לדבריו, לא חברי מועצה ולא... אני שמרתי את זה עד הרגע הזה, אני מצפה שגם ישמרו את 

 זה הלאה.

ו כמה כסף הפסידה העירייה כל  עדאז זה, קודם כל, הנושא הזה, אני חושב שחשוב שתושבי העיר י

ובנוסף לזה, כמה כסף הפסידה העירייה   שנה. עצם זה שלא קיבלו את הכסף הזה ממשרד החינוך, 

שמח  אני  וזה  בעיר,  ילד  כל  בעיר.  תושב  לכל  שנותנים  כמו  חוץ,  תלמידי  עבור  שילמה  שהיא  מזה 

ד, או שההורים שלו יתרמו ובשמוסיפים לחינוך בעיר, אבל מי שמגיע ממקום מבחוץ, אז עם כל הכ

את הכסף הזה, או שהרשות המקומית שממנה הוא מגיע, אבל לא אנחנו צריכים להוסיף את הכסף 

 הזה עבור תלמיד חוץ. זה לגבי דו"ח מבקר המדינה.  

 

 ממתי הדו"ח?   : חיים גולדמןמר 

 

 , דו"ח מבקר המדינה. 2021-מ : מר מיכאל רייזמן

 

 ביקרו?   םלא, מתי ה  גב' דרורה כהן: 

 

 . 2020-2019 : מר מיכאל רייזמן

 

 ואיך זה היה בקדנציה קודמת?  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 לא בדקו.   גב' דרורה כהן: 

 

 סליחה, מנכ"ל העירייה, אתה לא פוליטיקאי, אל תעשה את זה. לא...   גב' רונית ויינטראוב: 
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 המבקר היה חולה באותו יום.  : חיים גולדמןמר 

 

 אתה לא יכול לשסות נבחר ציבור.  ינטראוב: יוגב' רונית 

 

אריאל, אם אתה שואל, אז אני גם אענה לך. אני ואתה ביחד הלכנו לבית ספר   : מר מיכאל רייזמן

מיתרים, וכשהיינו בבית ספר מיתרים, שדובר על הקצאת הקרקע שלהם, כשרצו לקחת חלק מהשטח 

 של מועדון ב...  

 

  .רמתחם השח :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

לכם   : מר מיכאל רייזמן אמרתי  אני  השחר,  מגיעים   –במתחם  הזה  הספר  שלבית  יודעים  אתם 

וואלה? לא ידענו, בואו נבדוק. אז   –ילדים מחוץ לעיר, ולא בטוח שמשלמים עליהם תשלום? אמרתם  

 בראייה של השאלה, האם נאמר?

 )מדברים ביחד(  

 

 אנחנו לא,  : מר מיכאל רייזמן

 

 זה עניין אחר, מיכאל, זה לא נכון.  :ימר י ה הילדס  אריאל מר 

 

 אבל האמירה,   : מר מיכאל רייזמן

 

 תסתכל למצלמה.  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 רגע, אבל האמירה הזאת, אריאל, אתה שאלת את השאלה.  : מר מיכאל רייזמן
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 לך גם.   הנאני גם אענה לך, זה היה אותו הדבר, זה היה אותו הדבר. אני אע :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אבל אריאל, אתה שאלת את השאלה, אז אני גם אענה לך.  : מר מיכאל רייזמן

 

 אני גם אענה, זה היה אותו הדבר.  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אוקיי. ואני אז אמרתי שהתלמידים האלה לא משלמים,  : מר מיכאל רייזמן

 

בל : גב' אנה פוזמנטיר יודע לבדוק את הניירות  ידעת? אתה  ידעת שיש    יאיך  לראות אותם? איך 

 תלמידים שבאים ולא משלמים? 

 

 אנה, מי שחבר מועצה,   : מר מיכאל רייזמן

 

 מאיפה זה בא?   : גב' אנה פוזמנטיר

 

  אז אני אגיד לך איך ידעתי. : מר מיכאל רייזמן

 

 לראיה אבל, הוא צדק.     :מר ניר קריסטל

 

 ורואה דברים, ועובד בדברים האלה,   ,מי שחבר מועצה כל כך הרבה שנים : מר מיכאל רייזמן

 

 למה לא תיקנת את זה?   :הילדסהיימר  אריאל מר 
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 ומסתכל על זה.  : מר מיכאל רייזמן

 

 למה לא תיקנת את זה? אם ידעת את זה, למה לא תיקנת את זה?  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אמרתי את זה,   : מר מיכאל רייזמן

 

העיר! : חיים גולדמןמר  ראש  סגן  סגן    היית  שהיה  בזמן  זה  את  שיתקן  העיר!  ראש  סגן  היית 

 ראש עיר! 

 

 אני חושב שכל מה שאתה אומר, חיים,  : מר מיכאל רייזמן

 

 נו?  : חיים גולדמןמר 

 

 אתה פשוט לא יודע, מכיוון שאני,  : מר מיכאל רייזמן

 

 אז בוא תחכים אותי אם אני לא,  : חיים גולדמןמר 

 

 אוקיי.  : מר מיכאל רייזמן

 

 בוא, תחכים,  : חיים גולדמן מר

 

 אני אמרתי,  : מר מיכאל רייזמן

 

פה מספרים  : מר מזרחי יוסי נזרקו  כי  הנכונים,  להגיד את המספרים  רוצה  אני  רבותיי,  רגע, 
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 שאין להם שום אחיזה במציאות. 

 

 הדו"ח.  2019עד  2017זה   גב' דרורה כהן: 

 

 סליחה, אתם צריכים לזכור,  : מר מזרחי יוסי

 

 זה הדו"ח.  : ם גולדמןייחמר 

 

 כן.   גב' דרורה כהן: 

 

 מי היה ראש העיר?   : חיים גולדמןמר 

 

מוסדות המוכשר מתוקצבים על ידי העירייה, במסגרת מה שנקרא חוק נהרי.   : מר מזרחי יוסי

חוק נהרי קובע, שהעירייה מעבירה למוסד את ההשתתפות שלה, פר תושב. פר תלמיד שהוא תושב  

 רעננה.

מה שאנחנו העברנו לשני המוסדות הללו, זה את ילדי רעננה, כפול התעריף שמקבל ילד שהוא   כלומר,

 תושב רעננה, במוסד הממלכתי. 

 

 אוקיי.  : מר מיכאל רייזמן

 

 זה הסכום.  : מר מזרחי יוסי

 

 רגע, שנייה, שנייה, שנייה,   : מר מיכאל רייזמן
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 רגע, דקה.  : מר מזרחי יוסי

 

 רוצה להבין.   אני : מר מיכאל רייזמן

 

 רגע.  : מר מזרחי יוסי

 

אני רוצה להבין, באותה כיתה, שיושבים שני ילדים, אחד תושב רעננה, ואחד   : מר מיכאל רייזמן

 לא תושב רעננה,  

 

 כל יתר,  : מר מזרחי יוסי

 

 שב בצד,  –זה שלא תושב רעננה, אמרו לו  : מר מיכאל רייזמן

 

 רגע, רגע,  : מר מזרחי יוסי

 (  דח)מדברים בי

 

 השתתפות משרד החינוך, רגע סליחה, השתתפות משרד החינוך,   : מר מזרחי יוסי

 

 כן?  : מר מיכאל רייזמן

 

 מועברת ישירות למוסד, לא עוברת אותנו.   : מר מזרחי יוסי

 

 אוקיי.  : מר מיכאל רייזמן
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רשא  : מר מזרחי יוסי היה  מוסד  שאותו  החוץ,  לימודי  אגרת  לכך,  מעבר  הילדים.  כל    יעבור 

₪ לשנה. בסך הכול, לפי הדו"ח הזה פה,    700-לגבות, במקרה העמותה הזאת לא גבתה, מסתכמת ב

 תלמידי חוץ.  43שפה אני רואה, בתש"פ, סך הכול היו 

 

 מה, לא שני מיליון ₪?   : חיים גולדמןמר 

 

 זה לא נכון.  : מר מיכאל רייזמן

 

 אבל הנה, מה זה לא?    גב' דרורה כהן: 

 

 יוסי, הוא אמר אבל שני מיליון ₪. הוא אמר שני מיליון ₪!  : חיים גולדמןמר 

 לא ניתן לתמלל(  –)צעקות 

 

 מיכאל, תחזור בך.   : חיים גולדמןמר 

 

 חיים, אתה הרי לא מבין על מה...  : מר מיכאל רייזמן

 

 אני לא מבין? אני שמעתי ממך על שני מיליון ₪.   : חיים גולדמןמר 

 

 ילדים.   140 לגם אם נלך ע : מר מזרחי יוסי

 

 ילדים.  147 : מר מיכאל רייזמן

 

 , 147 : מר מזרחי יוסי
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 אוקיי.  : מר מיכאל רייזמן

 

 ₪ לילד,   700כפול  : מר מזרחי יוסי

 

 לא.  : מר מיכאל רייזמן

 

 זה הסכום.  : מר מזרחי יוסי

 

 לא.  : מר מיכאל רייזמן

 

, כי כל היתרה ממומנת  ץו זה הסכום שמותר לגבות במסגרת אגרת לימודי ח : מר מזרחי יוסי

 על ידי משרד החינוך.  

 

לרשות  : מר מיכאל רייזמן תלמיד  כל  עלה  כמה  בדו"ח,  גם  רשום  תלמיד?  עלה  כמה  אבל 

 המקומית? 

 

 לא, אז התהליך הוא הפוך. הרשות המקומית,   : מר מזרחי יוסי

 

  .יוסי אתה, יוסי, הרי אנחנו יודעים בדיוק למה אני מתכוון : מר מיכאל רייזמן

 

 מיכאל, חוק נהרי, מוכר לך מושג חוק נהרי?   : מר מזרחי יוסי

 

 תקשיב!  : מר מיכאל רייזמן
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 אבל למה אתה צועק לי באוזן?   :גב' גלי שחר

 

 את יכולה לעבור מקום.  : מר מיכאל רייזמן

 

 לא, אני יושבת פה, אתה יכול.   :גב' גלי שחר

 

 ולעבור למקום אחר.  םזה המקום שלה, אתה החלטת לקו : חיים גולדמןמר 

 

יבינו, בכיתה שיש בה תלמידים מעורבים, גם  : מר מיכאל רייזמן יוסי, שנייה. אני רוצה שכולם 

ואנחנו,   הדבר.  אותו  מקבלים  כולם  ככה,  שזה  בסדר  וזה  הראוי  מן  פנים,  תלמידי  וגם  חוץ  תלמידי 

 כתושבי העיר, תמכנו באותם ילדים שהגיעו מבחוץ.  

 

 ממש לא.  .אל : מר מזרחי יוסי

 

 מיכאל, אתה טועה.      :דובר

 

 אני טועה? בסדר.   : מר מיכאל רייזמן

 

 יוסי, יוסי, הוא לא טועה, זה חוסר הבנת הנקרא. הוא לא טועה.  : חיים גולדמןמר 

 

 תלמידי חוץ! לא לשחק.  43  גב' דרורה כהן: 

 

 לך את הפה ויצעקו?    ודרורה, דרורה, את רוצה גם כשאת מדברת שיסתמ גב' רונית ויינטראוב: 
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 זה לא ממני, זה כתוב...    גב' דרורה כהן: 

 

 את רוצה גם שיעשו פרופגאנדה וצעקות...?   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 למה את סותמת לה את הפה? למה את סותמת לה את הפה? זה לא יפה.   : חיים גולדמןמר 

 

 חבר'ה, מר חיים ברוידא: 

 

לנהל דיון תרבותי אחד? אתה לא מסוגל לתת לאנשים לדבר   לגאתה לא מסו גב' רונית ויינטראוב: 

 מההתחלה ועד הסוף?  

 

 למה את כועסת?   מר חיים ברוידא: 

 

 המנכ"ל שלך משסה אנשים,  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 משסה, באמת...     :דוברת

 

 לא משסה, משסע, לשסות זה לשסות כלב.   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 זה את אמרת.    :דוברת

 

 רונית,  מר חיים ברוידא: 
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 אפשר להמשיך, ראש העיר?  : מר מיכאל רייזמן

 

כן. מה שאני רוצה, שתיצמד לעובדות. אם אתה עומד מול המצלמה... אתה  מר חיים ברוידא: 

 עומד מול המצלמה באופן דרמטי ומדבר לתושבי רעננה, ומוכר להם סיפורים,  

 

 אני נצמד לעובדות.   : מר מיכאל רייזמן

 

נכון. אבל אתה  חיים ברוידא:  רמ לא  זה  ואומר שמה שאתה אומר  העירייה  גזבר  פה  לך  יושב 

 מתעקש. יושבת פה דרורה, מראה לך את ה...  

 

 אני שאלתי את גזבר העירייה, כן? כמה כסף הדבר הזה עלה לעיריית רעננה.   : מר מיכאל רייזמן

 

 נו?  מר חיים ברוידא: 

 

 השני,   רבזה הכול. הד : מר מיכאל רייזמן

 

 מיליון ₪, מה זה...  2, יצא לך 48כפול  700תעשה  : חיים גולדמןמר 

 

 זה שני מיליון ש"ח,   : מר מיכאל רייזמן

 

 , זה שני מיליון ₪. 48כפול  700 : חיים גולדמןמר 

 

 , 147. כפול 147 : מר מיכאל רייזמן
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 תלמידי חוץ.  43למה? אבל   גב' דרורה כהן: 

 

 מיכאל, רק עברו עשר דקות.   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אתם דיברתם, לא אני.   : מר מיכאל רייזמן

 

 אז יאללה, עוד שתי דקות.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני מדבר עכשיו על נושא,   : מר מיכאל רייזמן

 

 תן לו זמן פציעות, תן לו זמן פציעות.  : חיים גולדמןמר 

 

 ומנויות, הוא אמנם היה,  אהעל משכן האומנויות. הדו"ח של משכן  : מר מיכאל רייזמן

 

 בריון.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

דיברתי   : מר מיכאל רייזמן גם  ואני  היה,  הזה  שהדו"ח  לפני  החשבוניות,  את  בדקתי  אני  אבל 

וגם עם גלית, וגם עם ראש העיר, וגם עם המנכ"ל שלו. ואני חושב שחלק  יוסי,  בנושא הזה, גם עם 

בעקב היה  זה  פה,  נושא   תומהמסקנות שיושמו  גם  כבר בהתחלה.  הזה  הנושא  בדקתי את  זה שאני 

 הסימפונט, עם תמחור הסימפונט, הנושא של החוזה מול הסימפונט,  

 

 אבל מישהו עשה את זה לפניך.   גב' דרורה כהן: 

 

 סליחה?  : מר מיכאל רייזמן
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על הסימפונט, לא אתה, אלא מישהו שהי  גב' דרורה כהן:    המישהו עשה את השגיאה הזאת 

 לפניך בתרבות?  

 

 אז מה את רוצה? מי שהיה,  : מר מיכאל רייזמן

 

 מי זה היה בתרבות? תזכיר לנו מי היה בתרבות,   : חיים גולדמןמר 

 

 אף אחד מאיתנו לא היה.    גב' דרורה כהן: 

 

 מי היה בתרבות?   : חיים גולדמןמר 

 

 רים עושים. חאחבר'ה, אני יודע מה אני עושה, אני לא יודע מה  : מר מיכאל רייזמן

 

 לא משנה, אבל אתה זה, בסדר,  מר חיים ברוידא: 

 

 חיים,  : מר מיכאל רייזמן

 

 חבר'ה, אבות אכלו בוסר, שיני בנים, מה אתה מאשים אותי?  מר חיים ברוידא: 

 

 אני לא מאשים אותך.   : מר מיכאל רייזמן

 

מיליון ₪? לספר לך? על    83-מיליון ₪ גם כן? לספר לך על ה  38-לספר לך על ה : חיים גולדמןמר 

 מיליון ₪, מה קרה?   38-מיליון ₪. בוא תספר לנו על ה 38מיליון ₪, זה  2מיליון ₪? זה לא  38-ה
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 אוקיי, חבר'ה, תנו למיכאל לסיים, ואחר כך יוסי יעדכן...  מר חיים ברוידא: 

 

המשכ : מר מיכאל רייזמן של  בנושא  אליהן,  הגעתי  שאני  המסקנות  שאחת  חושב  גם    ,ןאני  אני 

אמרתי שמה שאנחנו צריכים לעשות, זה לבצע איחוד של המשכן יחד עם יד לבנים, וצריכים לעשות  

מזה יחידה אחת, והיחידה הזאת צריכה להיות, מכיוון שהיחידות האלה מתחרות אחת עם השנייה,  

 ניגשות למכרז מול תיאטראות, לא כגוף אחד, אלא כל אחד כגוף נפרד. 

הזאת שלי, הייתה מקובלת גם על ראש העיר, גם על מנכ"ל העירייה. משום מה,    האני חושב שהמסקנ

הדבר הזה לא מתבצע, ואני חושב שאחד הדברים שבנושא הזה יש התייעלות, מה שצריך לעשות, זה 

מאורגנת,  בצורה  לעבוד  אפשרות  הזה  לגוף  ולתת  יחד  אותם  לאחד  האלה,  הגופים  שני  את  לקחת 

יחד, עם סנכרון אחד מול השני, לא בצורה כמו שזה מתבצע  ביוכלו לעבוד    , כאשר שני הגופים האלה

 היום. תודה רבה.  

 

 כשהייתה לך העדפה, הגיוני שתבחר דווקא בגוף אחד, ולא בגוף השני.   מר חיים ברוידא: 

 

 לא, לא תהיה העדפה.   : מר מיכאל רייזמן

 

 יוסי. :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 יכאל. יוסי, אני אשמח שאתה תיתן את הנתונים. מלתודה רבה  מר חיים ברוידא: 

 

 רגע, מיכאל,  : חיים גולדמןמר 

 

 תודה רבה.  : מר מיכאל רייזמן
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 קדימה.  מר חיים ברוידא: 

 

שמונח  : מר מזרחי יוסי הדו"ח  לפי  חוץ.  לימודי  אגרת  לגבי  שוב  לחדד  רוצה  הייתי  קרק  אז 

₪, סדר גודל   700"פ. האובדן, לכאורה, כפול  שתילדים בלבד ב  43לפניי של מבקר המדינה, דיבר על  

מוסד. ₪. ששוב, זה לא האובדן של העירייה, זה אובדן של אותה עמותה שמפעילה את ה  28,000של  

נהרי, שזה הסבסוד שניתן מעבר למה שמשרד   פי חוק  על  העירייה מעבירה את חלקה, מה שנקרא, 

 החינוך נותן, לפי תעריף של ילד מרעננה.  

הוא    ,םאם הסכו מועבר    3000נניח,  זה  הילדים שהם תושבי רעננה, סכום  כפול מספר  אז  ₪ לשנה, 

 למוסד. כל היתר, המוסד מתנהל כמשק סגור בפני עצמו, כעמותה בפני עצמה, ושם הכול מתנהל.  

 

נכון. ואני אומר עוד הפעם, כאשר עיריית רעננה מעבירה, לגבי כל התלמידים  : מר מיכאל רייזמן

תלמידים, שמתוכם    329במוסד רעננה א', מה שמוגדר של דו"ח מבקר המדינה, שיש שם    שמופיעים

כל תלמיד    104 עבור  העירייה מעבירה  העיר, כאשר  לא תושבי  ₪, הכסף הזה   2893תלמידים שהם 

מתחלק בין כל הילדים, פר ילד, ולא רק לילדי רעננה. מכיוון שהמוסד נותן את השירות לכל הילדים. 

 אין שם ילדים מסוג א' ומסוג ב'.

וכאשר העירייה מעבירה, עבור כל תלמיד שהוא תושב העיר רעננה את הסכום הזה, הסכום הזה, מן  

 תלמידי העיר. הסתם, הולך גם לאותם תלמידים שהם לא 

 

 הוא אומר לך שלא.   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

זה נכון, מכיוון שהמנהל לא ייקח את הילדים, והוא לא עושה כיתה של ילדי   : מר מיכאל רייזמן

 חוץ, וכיתה של ילדי רעננה, ולאלה נותן יותר ולאלה נותן פחות.  הוא נותן לכולם אותו הדבר,  
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 ו הביקורת בדיוק, שצריך לתקן...  אבל זמיכאל,   גב' דרורה כהן: 

 

 ולכן אני אומר,   : מר מיכאל רייזמן

 

 אף אחד לא חולק על הביקורת.   גב' דרורה כהן: 

 

מעיריית   : מר מיכאל רייזמן כסף  קיבלו  רעננה,  העיר  לתוך  שבאו  החוץ  שילדי  אומר  אני  לכן 

 רעננה, קיבלו עבור השירות שהם מקבלים מהעיר רעננה. 

 

 מיכאל, אף אחד לא חולק על ממצאי הביקורת.    ן: גב' דרורה כה

 

 אוקיי.  : מר מיכאל רייזמן

 

 אותו כנ"ל, גם לילדים שמוגדרים כרעננה ב'.   : מר מיכאל רייזמן

 

 יוסי, הלאה.  מר חיים ברוידא: 

 

 יוסי, אתה יודע שאני צודק.  : מר מיכאל רייזמן

 

 לא, ממש לא.   גב' דרורה כהן: 

 

פה    אני מר חיים ברוידא:  יהיו  שלא  הזה,  בצד  פה  מצלמה  התקנת  תבדקו  חבר'ה,  מבקש,  רק 

 אחר כך אנשים שלא... לא, באמת, שימו גם בצד השני, כי אחרת אנשים...  
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 בשם עקרון השוויון.   : חיים גולדמןמר 

 

 זה לא עניין של עקרון השוויון.    :מר ניר קריסטל

 

 זו שקיפות.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 בדיוק, זאת שקיפות.     :טלמר ניר קריס

 

 בשם עקרון השוויון.   : חיים גולדמןמר 

 

 לא רואים את הבן אדם, לא שומעים את מה שהוא אומר? לא הבנתי.   : ענבר הוכברג גב'

 

א'     :מר ניר קריסטל רואים חצי    –רגע,  אז  נראה,  זה  איך  על  אז אם תסתכלי  דבר,  בסופו של 

 ל נבחריו, ולראות מה הם עושים במועצה. מועצה, וזכותו של הציבור לראות את כ

 

 לגמרי.   גב' דרורה כהן: 

 

אגב,    :מר ניר קריסטל דרך  חושב,  אני  תצולם,  העיר  שמועצת  זה  על  שנלחם  וכמי  בסדר.  וזה 

 כשהיינו בתיכון אביב, זה היה ברור מאליו שכולם מצולמים, 

 

 , לא ראו אותנו.  אתה מודע לזה שבקדנציה הקודמת כשישבנו שם מר חיים ברוידא: 

 

אני מודע. אני יודע היטב. אבל אם כבר דיברת על הקדנציה הקודמת, אז כן,    :מר ניר קריסטל

 אז אני מדבר איתכם גם על הגשת הדו"ח.  
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 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

ל   :מר ניר קריסטל ימים  בין עשרה  וגם אני, קיבלנו את הדו"חות  יום   14-כי מעולם, גם אתה 

 ... 48צרף לנו את הדו"ח  תרגיל המגעיל הזה של ללפני. וה

 

 אני רק רוצה להראות לכם, שטעות בידיכם. ככה זה נראה.  מר חיים ברוידא: 

 

נהדר, אני מודה שמישהו זוכה לראות את התחת שלי, באמת מכובד. באמת     :מר ניר קריסטל

 מכובד. 

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 אוקיי?    :מר ניר קריסטל

 

 טוב.  חיים ברוידא: מר 

 

זה    :מר ניר קריסטל נמצאת מאחורה,  פשוט המצלמה  בצילום,  צריך להצטלם  לא  ואני אפילו 

 לא יכול להיות משהו אחר. 

 

 אז הוא ביקש להתקין.    גב' דרורה כהן: 

 

דבר     :מר ניר קריסטל לך  להגיד  רוצה  אני  אבל  לציבור.  שלום  אגיד  אני  זאת  בהזדמנות  אבל 

מעולם,   שמישהו אחר,  או  לדבר,  לי  תתנו  אתם  קצר.  זמן  בכזה  הדו"ח  את  קיבלנו  לא  מעולם  אבל 
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 מתכוון להפריע?  

 

 בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

  2-תודה. הדו"ח, סך הכול גרמתם לדבר אחד, אני גמרתי אותו אתמול ברבע ל   :מר ניר קריסטל

כל   נסרק,  הכול  אבל  כלום,  קרה  לא  בוקר.  נקראו  400לפנות  ועד העמודים  הראשונה  מהמילה   ,

 האחרונה.

ראוי   אז  נאמנה,  עבודתם  את  יעשו  המועצה  שחברי  ורוצים  המועצה,  את  לכבד  רוצים  אנחנו  ואם 

אקסל  קובץ  לקבל  התקציב,  בדיוני  ביקשת  אתה  גם  לך,  מזכיר  אני  הדברים.  את  להם  לאפשר 

ואני כב ודרשת את זה מכל העולם.  ודרשת את זה מראש העירייה,  ר מכין אותך לדיוני  מהגזברות, 

 התקציב, כי אנחנו נדרוש את זה גם השנה. 

לגבי דבר נוסף, חברים, גודל החדר. אם יש מגבלה בגודל החדר, ולחדר הזה יש מגבלה של חמישים  

מקומות, ויש מגבלה של קורונה, מאחר וכבר עושים משחקים ביד אליהו, תאמינו לי, אנחנו יכולים 

 את הישיבות מהחדר הזה, ולאפשר לציבור שמעוניין, להגיע.להוציא, עד שתיגמר הקורונה 

להיכנס.   להם  יתנו  לא  או  להיכנס,  להם  יתנו  כן  אם  במתח  ולהיות  לפה  להגיע  צריכים  לא  אנשים 

 הציבור זכאי וצריך להגיע לישיבות המועצה, כל מי שחפץ בכך. 

 

 ברוך השם, יש שידור ישיר.   גב' דרורה כהן: 

 

 , זה לא דיון.  לא   :מר ניר קריסטל

 

 דבר ראשון.  מר חיים ברוידא: 

 

 זה לא דיון.    :מר ניר קריסטל



 לוגו חברת התמלול           עיריית רעננה                                                                             
 19.10.2021ישיבת מועצה שלא מן המניין 

 
 

 48 
 

 

 מה לא דיון? מותר לי להגיב?  : חיים גולדמןמר 

 

 אני רוצה לענות לך.   מר חיים ברוידא: 

 

 מותר לך תמיד.     :מר ניר קריסטל

 

מ : חיים גולדמןמר  אמרת  ניר.  איתך,  מתדיין  לא  אני  דיון,  לא  זה  אז  רוצה  יפה.  ואני  שהו, 

 להגיב. 

 

 אז תחכה לסוף הדברים שלו.    :דוברת

 

 אין בעיה, רק תעצרו את הזמן, כי אני רואה שמודדים לי.    :מר ניר קריסטל

 

לא, לא אנחנו עצרנו לך את הזמן. אני רק רוצה לומר לך, שזה חדר הישיבות  מר חיים ברוידא: 

 הפורמאלי של עיריית רעננה. 

 

 ברמת התירוץ זה נחמד.     :מר ניר קריסטל

 

 אתם ביקשתם,  מר חיים ברוידא: 

 

 אם יש בעיה של קורונה, אז מוציאים את זה החוצה.     :מר ניר קריסטל

 

 אתם ביקשתם לחזור לכאן, לחדר הישיבות הזה.   מר חיים ברוידא: 
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 לא, אנחנו לא ביקשנו לחזור לכאן.    :מר ניר קריסטל

 

אומר   מר חיים ברוידא:  אני  לחזור אז  וביקשו  היום,  שיושבים  אנשים  של  פניה  שהייתה  לך 

 לחדר הזה. 

 

אפילו   : חיים גולדמןמר  לזמן  היא  והגיענו  קיימנו  שהחיינו,  אמרה  היא  כמעט  שחזרנו.  בירכה 

 הזה כמעט. כמעט היא אמרה. 

 

 ₪,  10,000אני רוצה לומר לכם, להעביר את זה מכאן, עולה  מר חיים ברוידא: 

 

 אני חושב שאתם צריכים לתאם לפני הישיבה...   : מןחיים גולדמר 

 

 קדימה, ניר, בבקשה, הנה, הורדתי דקה.   מר חיים ברוידא: 

 

, כי אתם תיהנו, אבל לפני הכול,  312אני מפנה את כולכם, תפתחו רגע עמוד     :מר ניר קריסטל

בוועדת הביקורת, על גלית, אני מברך אותך ואת מיכל, ואת כל הצוות, ודבי, וכל החברים שנטלו חלק 

 עבודה מאוד מאוד מאוד יסודית ומקצועית. יישר כוח גדול.

אני מוטרד, תיכף אני אדבר בסוף על כמה פרטים בדו"ח, אבל אני מוטרד על הדברים שלא מופיעים 

בעמוד   רגע,  תסתכלו  לכם.  אסביר  ואני  לפיהם  312בדו"ח,  סיכוניים,  ומשקולות  קריטריונים  יש   ,

 נקבעים, 

 

 זה שלי, זה...   :גלית פלג גב'
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אני יודע שזה שלך. להיפך, אני מאוד אוהב את זה, כי זה מראה חשיבה נכונה     :מר ניר קריסטל

 על טובת הציבור, ועל איך אנחנו צריכים להסתכל על המערכת העירונית.  

יבורית,  אנחנו מדברים פה על כספים, מדברים על תפעול, ומדברים על ציוד, ומדברים על השפעה צ

ומדברים על ביטחון, בטיחות, ובריאות הציבור. אז אני מוטרד מהדברים שלא עלו על הדו"ח הזה.  

 אני מוטרד מהדרך שבה מתקבלות החלטות בעיריית רעננה.

אני מוטרד מזה שקם ראש עירייה בוקר אחד, ומבטל סיכום עם המדינה, חודשיים אחרי שסיכמנו,  

ואחרי למועצה,  שדיווחנו  של    ואחרי  שנים  ארבע  ואחרי  הגורמים,  שכל  ואחרי  פרסמה,  שהעירייה 

הצוות   לכל  ובניגוד  עירייה,  ראש  אחד  בוקר  שקם  המשכנו,  ואנחנו  קודמנו,  עוד  שהתחילו  עבודה, 

אני מבטל הקמה של תחנת כיבוי, כשעומד    –המקצועי שלו, בניגוד לסגניו, בניגוד לכל העולם, אומר  

 זה עלול לעלות בחיי האדם של התושבים.   –ת ישראל ואומר לו  נציב כבאות והצלה ראשי במדינ

 

 הצוות המקצועי אמר,   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 סליחה, אל תפריע לי.     :מר ניר קריסטל

 

 אבל אתה אומר עובדות לא נכונות.  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 לא עכשיו, ולא מעולם.     :מר ניר קריסטל

 

 ה לו על התשובות. אז אני אענ מר חיים ברוידא: 

 

 אל תפריע לי לא עכשיו ולא מעולם, אריאל.     :מר ניר קריסטל

 

 אתה אומר עובדות לא נכונות.  :הילדסהיימר  אריאל מר 
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 אני אומר עובדות מאוד נכונות. ותאמין לי, הן מגובות.    :מר ניר קריסטל

 

 שמע, עם האובססיה שלך...  מר חיים ברוידא: 

 

ן, כל הנושא הזה של התנהלות על בסיס גחמות אישיות שנוגדות את טובת ולכ   :מר ניר קריסטל

שלא   רעננה.  תושבי  ציבור  ואת  העיר  מועצת  את  ולהטריד  להיות  שצריכים  הדברים  אלה  הציבור, 

תבינו לא נכון, ההשפעה הציבורית הזאת, היא ארוכת טווח, כי היא מעבירה מסר למשרדי הממשלה,  

ר לעשות עסקים. כי מה שסוגרים פה, לא בהכרח מתקיים. וזה קרה גם  שאיתנו, עם רעננה, אי אפש

נתיבי   עם משרד התחבורה, כשישבה פה בחדר הזה שרת תחבורה, עם כל המנכלים של הגופים של 

ונתיבי תחבורה עירוניים, ומנכ"ל הרכבת וכל העולם, ואמרה לראש העיר   אני מעיפה את    –איילון, 

 ת, מעיריית רעננה לעיר אחרת.התקציב שיועד לתחבורה ציבורי

ותסביר אתה, בסוף הקדנציה שלך, לתושבים, למה אין להם תחבורה ציבורית. אלה דברים שצריכים  

 להטריד אותנו, ואת הציבור. 

 

אתה אמרת להעיף, לנתץ את הנת"צ, עכשיו אתה אמרת את הדברים האלה,   מר חיים ברוידא: 

 לא... 

 

 מרתי,  אני יודע מה א   :מר ניר קריסטל

 

 בסדר, אז מה,   מר חיים ברוידא: 

 

 ואני יודע גם מה אמרתי לך, ואני יודע גם מה אמרתי בדיונים, זה כתוב.     :מר ניר קריסטל
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 בסדר.  מר חיים ברוידא: 

 

 בסדר. אז בוא,     :מר ניר קריסטל

 

 אני אענה לך.   מר חיים ברוידא: 

 

מחדלים, שלא מגיעים למועצת העיר. נושא  עכשיו אני, יש נושאים עצומים, ו   :מר ניר קריסטל

כמו המטרו, רבותיי, שזו התוכנית הכי גדולה אוור, בכל עיר שבה המטרו נכנס, לא רק אצלנו, אוקיי? 

 חייב להגיע לדיון במועצת העיר.

חודשים, כי אף   4.5עמוד, ואיבדנו    270הייתה פה, הרי, רשלנות מטורפת, כשאיש לא פתח מצגת של  

ראה   לא  שקלים,  אחד  אלפי  מאות  ואולי  עשרות,  מוציאים  זה  ואחרי  התוואי.  את  לנו  שהזיזו 

בהליכים משפטיים, שאולי חלק מהרכבת כבר יצאה מהתחנה. ופרויקטים של מגורים, באלפי יחידות 

לעיריית   החשובים  הדברים  אלה  תקין.  מינהל  זה  רבותיי,  העיר,  במועצת  לדיון  מגיעים  שלא  דיור, 

כולנו, לעשות רעננה, למועצת הע והציבור הזה שלח אותנו, את  יר רעננה, לציבור של תושבי רעננה. 

 את העבודה. 

 

 ראש העיר, אני לא מבין,   : חיים גולדמןמר 

 

 רגע, אל תפריע לי.     :מר ניר קריסטל

 

 ראש העיר, ראש העיר, אני מבקש שתבהיר בבקשה.   : חיים גולדמןמר 

 

 לא, אחרי,  מר חיים ברוידא: 
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דיון בדו"ח   –אני מבקש הבהרה, האם הישיבה הזאת שכונסה, תחת הכותרת   : ים גולדמןחימר 

 מבקרת העירייה,  

 

 אני יכול להגיד,     :מר ניר קריסטל

 

 הוא דיון,  : חיים גולדמןמר 

 

 אני יכול לדבר גם על מזג האוויר, לא נעים לי להגיד לך.    :מר ניר קריסטל

 

לא בדו"ח? אם רוצים דיון על מה שלא בדו"ח, אפשר לעשות או דיון על מה ש : חיים גולדמןמר 

... נתכונן, זה יהיה גם כן הוגן, ניר, זה יהיה  דיון על מה שלא בדו"ח.    –ישיבה, אבל שהכותרת תהיה  

 הוגן. אנחנו נבוא,  

 

 אני אתייחס לדו"ח בעוד דקה.    :מר ניר קריסטל

 

 הנושא שהעלית...   : חיים גולדמןמר 

 

 ... הדו"ח,  :דסהיימר היל  אריאל מר 

 

 אני יודע, הוא לפניי. אריאל, הדו"ח לפניי.    :מר ניר קריסטל

 )מדברים ביחד(  

 

 זה לא הונח על סדר היום.   : חיים גולדמןמר 
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 כשאתם תגמרו להפריע לי,    :מר ניר קריסטל

 

 אני רוצה עכשיו דיון על נחיתת האדם על המאדים, למה זה לא מופיע?   : חיים גולדמןמר 

 

 כשאתם תגמרו להפריע לי, אני אמשיך.    :מר ניר קריסטל

 

 הרוסים שלחו עכשיו חללית לחלל...  : חיים גולדמןמר 

 

 ניר, ניר,  מר חיים ברוידא: 

 

 כשיפסיקו להפריע לי, אני אמשיך.    :מר ניר קריסטל

 

יכ : חיים גולדמןמר  אחד  כל  מותר.  זה?  מה  חללית,  ששלחו  הרוסים  על  דיון  רוצה  ול  אני 

 להעלות פה איזה נושא שהוא רוצה? לא. יש נושאים, יש... 

 

 אני רוצה לסיים את הדברים.    :מר ניר קריסטל

 

 שנייה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני רוצה לסיים את הדברים.    :מר ניר קריסטל

 

אני מבקש להפסיק את הדיון על נושאים שלא עלו מראש. ושלא נשלחו אלינו  : חיים גולדמןמר 

 ימים מראש.   עשרה

 



 לוגו חברת התמלול           עיריית רעננה                                                                             
 19.10.2021ישיבת מועצה שלא מן המניין 

 
 

 55 
 

 תקשיב,    :מר ניר קריסטל

 

 אני רוצה לומר לך, תקשיב,  מר חיים ברוידא: 

 

 כן?    :מר ניר קריסטל

 

 בדמגוגיה אני לא פחות טוב ממך.  מר חיים ברוידא: 

 

 וואלה.    :מר ניר קריסטל

 

 עכשיו אני רוצה להגיד לך דבר אחד, אורי קידר,   מר חיים ברוידא: 

 

 ן? כ   :מר ניר קריסטל

 

 מנכ"ל עיריית רעננה.   מר חיים ברוידא: 

 

 לשעבר.    :מר ניר קריסטל

 

 לשעבר.  מר חיים ברוידא: 

 

 כן.    :מר ניר קריסטל

 

 קרא לי, ואתה יכול לצלצל אליו עכשיו.  מר חיים ברוידא: 
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 נו?    :מר ניר קריסטל

 

 תקשיב,  –קרא לי ואמר לי  מר חיים ברוידא: 

 

 נו?    :מר ניר קריסטל

 

 מה שניר קריסטל כתב,   ר חיים ברוידא: מ

 

 אוקיי.    :מר ניר קריסטל

 

על הרצון העז שלנו, אני אצטט אותו, לעשות את תחנת הכיבוי, הוא בולשיט.   מר חיים ברוידא: 

 אנחנו משכנו אותם, כי לא רצינו שתהיה תחנה שם.  

 

 תגיד לי,    :מר ניר קריסטל

 

 אני רוצה להסביר.   מר חיים ברוידא: 

 

ל   :ר ניר קריסטלמ רעננה  עיריית  בין  חוזה  טיוטת  קיבלנו  ואני  והצלה  אתה  כבאות  ישיבת 

 ראשית. 

 

 אני רוצה להסביר, בוא תקשיב. עכשיו, עכשיו אני שואל אותך שאלה,   מר חיים ברוידא: 

 

 קיבלנו טיוטת חוזה כשנכנסנו לתפקיד, על מה אתה מדבר איתי?    :מר ניר קריסטל

 



 לוגו חברת התמלול           עיריית רעננה                                                                             
 19.10.2021ישיבת מועצה שלא מן המניין 

 
 

 57 
 

 תסביר לי ניר,   מר חיים ברוידא: 

 

 מה?    :מר ניר קריסטל

 

אם הייתי מנסה להוציא את משרד הפנים מכפר סבא לרעננה, ראש העיר היה  מר חיים ברוידא: 

 זועק? אם הייתי מנסה להוציא משרד ממשלתי,  

 

התחנה    :מר ניר קריסטל את  שמוציאים  לכולם  מספר  פעם  עוד  אתה  שמה,  תחנה  לו  נשארת 

 משם לפה? 

 

 תקשיב רגע.  ברוידא: מר חיים 

 

 שם נשארת תחנה, חיים.     :מר ניר קריסטל

 

 תקשיב, תחנה ברעננה,   מר חיים ברוידא: 

 

 נדרשת תחנה נוספת לרעננה.    :מר ניר קריסטל

 

 תחנה ברעננה יהיו שתי כבאיות הזנק, לא צריך יותר מזה.  מר חיים ברוידא: 

 

 הרי קיבלת על זה כבר תשובה.    :מר ניר קריסטל

 

 תקשיב, כפר סבא נמצא,   מר חיים ברוידא: 
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הציבור?     :מר ניר קריסטל את  מרמה  אתה  למה  הבט"פ,  ממשרד  תשובה  כבר  זה  על  קיבלת 

 תשים את התשובה על השולחן. 

 

 כפר סבא נמצא,   מר חיים ברוידא: 

 

 תראה בבקשה, אני מבקש את מה שאתה אומר,     :מר ניר קריסטל

 

 ל, תקשיב, תקשיב, אני לא יכו מר חיים ברוידא: 

 

 כי קיבלת תשובה ממשרד הבט"פ, שאמר לך שזה שטויות.    :מר ניר קריסטל

 

 כפר סבא נמצאת בין הוד השרון לבין רעננה.   מר חיים ברוידא: 

 

 קיבלת תשובה ממשרד הבט"פ, אתה ראש העירייה.     :מר ניר קריסטל

 

 ניר, אתה רוצה להתייחס לדו"ח?  מר חיים ברוידא: 

 

 לא, אני מתייחס למה שאתה אומר!    :קריסטל מר ניר

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 זה לא, קיבלת,     :מר ניר קריסטל

 

 לא היום, אני מוחה!   : חיים גולדמןמר 
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 אתה מוכן להפסיק לצעוק?    :מר ניר קריסטל

 

 אני מוחה! : חיים גולדמןמר 

 

 תצא החוצה! תצא החוצה!   :מר אלי אלוש

 

 אני מוחה.  : חיים גולדמןמר 

 

 המחאה שלך התקבלה. גולדמן,    :מר ניר קריסטל

 

 תן לו... צא החוצה! צא החוצה יא חתיכת בריון! בריון! אתה פשוט בריון.    :מר אלי אלוש

 

 המחאה שלך,    :מר ניר קריסטל

 

 אתה פשוט בריון, זה מה שאתה, אתה חתיכת בריון! בריון.   :מר אלי אלוש

 

 שה וחרפה,  בו : חיים גולדמןמר 

 

 אתה חתיכת בריון, זה מה שאתה.   אתה בריון!  :מר אלי אלוש

 

 ... הטענות שלך, חבל על הזמן.  : חיים גולדמןמר 

 

 חיים, חיים,    :מר ניר קריסטל



 לוגו חברת התמלול           עיריית רעננה                                                                             
 19.10.2021ישיבת מועצה שלא מן המניין 

 
 

 60 
 

 

 אוקיי, ניר,  מר חיים ברוידא: 

 

 אני מבקש, יש לך מה להגיד בדברים האלה, זה בסדר גמור, וזכותך,   : חיים גולדמןמר 

 

 ניר, אתה לא רוצה לדון על הדו"ח?  חיים ברוידא: מר 

 

 לא נותנים לי לדבר.     :מר ניר קריסטל

 

 עוד דקה לדו"ח.   מר חיים ברוידא: 

 

 אתם לא נותנים לי.     :מר ניר קריסטל

 

יש סדר או אין סדר? אתה רוצה שיהיה תוהו ובוהו? אנחנו נעשה תוהו ובואו,   : חיים גולדמןמר 

 לא ניתן לך לדבר.  

 

 כשאתה מצווח בצורה...   ראש העיר לא יכול להתמודד עם ניהול ישיבה, גב' רונית ויינטראוב: 

 

 את אומרת?  : חיים גולדמןמר 

 

לו    :מר אלי אלוש תגיד  ארצה,  לו  תגיד  אותו.  תרגיע  שלך,  הבריון  את  תרגיע  חיים,  טוב, 

 ארצה, להמסטף הזה, תגיד לו ארצה. 

 

 חתולים נכנס לנו פה לחדר.  מאלף כלבים ו : חיים גולדמןמר 
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 ארצה, ארצה.    :מר אלי אלוש

 

 ארצה. מאלף כלבים וחתולים, ברמה של חבר מועצת עיר.  : חיים גולדמןמר 

 

 אתה יודע כלבלב של מי אתה.   :מר אלי אלוש

 

 זו הרמה...  : חיים גולדמןמר 

 

 שנינו יודעים.    :מר אלי אלוש

 

 לא מכובד.    :מר ניר קריסטל

 

אדם   : ים גולדמןחימר  הבן  זה  לכם.  תתביישו  האופוזיציה,  של  המנהיג  זה  שלכם.  המנהיג  זה 

 שמוליך אתכם.  

 

 שנינו יודעים כלבלב של מי אתה.   :מר אלי אלוש

 

 יש לי שאלה.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 כן?  : חיים גולדמןמר 

 

 ה?  מי הרשה לך לנהל את ועדת המשנה לתכנון ובני גב' רונית ויינטראוב: 
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 להנמיך את הווליום,   : חיים גולדמןמר 

 

 רגע, חיים, חיים, ניר, עוד דקה אתה למעשה,   מר חיים ברוידא: 

 

 אני לא אדבר כש,     :מר ניר קריסטל

 

 לא,  מר חיים ברוידא: 

 

 אני לא אדבר בתוך צעקות.    :מר ניר קריסטל

 

 בהיר לך את החוק.  אין שום בעיה. אבל תקשיב, בוא, אני רוצה לה מר חיים ברוידא: 

 

 הכול בסדר.    :מר ניר קריסטל

 

 ויושבת פה היועצת המשפטית.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני מכיר את החוק.     :מר ניר קריסטל

 

 יש לך עוד דקה לעסוק בתחום שנוגע לתחום הזה.   מר חיים ברוידא: 

 

בהתייחסות   :מר ניר קריסטל בנושא,  ככה,  לכם  להגיד  רוצה  אני  בואו,  קבלני   טוב.  ניהול  של 

הערה   פה  עלתה  אבל  חשמל.  בקבלני  בהכרח  לא  הוא  רחב,  יותר  הוא  אגב,  דרך  והנושא,  חשמל, 

 משמעותית מאוד לגבי הנושא של ספקים שממתינים אצלנו לתשלומים. 

בעולם,  מצב  אין  עסקית.  מערכת  בכל  יסוד  אבן  הוא  אוקיי?  מוקפד,  אבל  תשלומים,  מוסר  חבר'ה, 
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 יכולה לעכב תשלום לספק,  שבו עיריית רעננה 

 

 מי עיכב תשלום?  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 רגע, דקה.    :מר ניר קריסטל

 

 עמודים, אין מילה על עיכוב.  400קראת את הדו"ח?  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אתה רוצה לשבת ולעשות,    :מר ניר קריסטל

 

 המטרו,   אבל עובדה אחרי עובדה, היה דיון בנושא :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 סליחה, תעצור בבקשה את הזמן, כי אני אוכיח את המנכ"ל שלך.    :מר ניר קריסטל

 

 על מה אתה מדבר? היה דיון,   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 לא, אני גם רוצה, היה דיון במועצת העיר, עם...   מר חיים ברוידא: 

 

 השתתפת בו.  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

לידי, מר חיים ברוידא:  דיון   ישבת  בים.  יקי  עם  שהיית  אחרי  בדיון  בדיוק  היה  זה  דיון,  היה 

 אחרי זה. 

 

 מתקיים דיון בנושא המטרו...  29.12-ב :הילדסהיימר  אריאל מר 
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 דקות,   45במשך  מר חיים ברוידא: 

 

 אני סגור על העובדות מאוד,    :מר ניר קריסטל

 

 דברים האלה, עם שקפים.אדריכלית העירייה עומדת ומציגה את כל ה מר חיים ברוידא: 

 

 נכון, חד משמעית, נכון.    גב' דרורה כהן: 

 

 איך אתם יכולים לבוא היום ולהגיד,  מר חיים ברוידא: 

 

 שלא היה דיון.    גב' דרורה כהן: 

 

בו,   מר חיים ברוידא:  השתתפת  איך?  שאלה,  שואל  אני  איך?  איך?  דיון,  היה  דקות,    45שלא 

 האלה מהצד שלך. ישבת משמאלי. הסברת את הדברים 

 

 הוא שואל על עיתוני הדיון.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

בוא,  8עמוד     :מר ניר קריסטל אותי.  תלמד  אל  החוברת,  את  תפתח  אדוני המנכ"ל,  ד',  סעיף   ,

 שאלת אותי אם למדתי את הדו"ח? בוא.  

 

 הישיבות מתומללות,  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 ה שהוא אומר, נו. אריאל, תתייחס למ מר חיים ברוידא: 
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 חיים, אני מצטער, אתם גוזלים לי את הזמן.     :מר ניר קריסטל

 

 טוב, בסדר, אתה גזלת בעצמך.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא, לא, לא.    :מר ניר קריסטל

 

 יאללה, אוקיי, בסדר גמור.  מר חיים ברוידא: 

 

 תסתכל.    :מר ניר קריסטל

 

 כן?  מר חיים ברוידא: 

 

לגבי שאלתך אם קראתי את הדו"ח, אתה רואה את המרקרים, אריאל? תרים     :מר ניר קריסטל

 את הראש. 

 

 כל הכבוד.  יפה מאוד  מר חיים ברוידא: 

 

 תודה רבה.    :מר ניר קריסטל

 

 אני אומר לך שהייתה פה התקשרות, :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 , סעיף, 8עמוד    :מר ניר קריסטל
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 , באנו לשנות.  באנו לתקן :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אני לא אמרתי שלא עושים פעולה לתקן.    :מר ניר קריסטל

 

מיליון הוצאות על קבלני חשמל,   8היו פה    –הכול בסדר. במקום לבוא ולהגיד    :הילדסהיימר   אריאל מר  

 נעשה סדר,  –שערורייה שאין כדוגמתה. באה הנהלת העיר, אומרת 

 

 הכול בסדר.    :מר ניר קריסטל

 

 יצאנו למכרז חדש, מבקרת העירייה מברכת.   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אני ביקשתי.    :מר ניר קריסטל

 

 היועצת המשפטית מברכת.   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 נכון, ואני ביקשתי,     :מר ניר קריסטל

 

 מכרזים נהדרים,   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אני ביקשתי בסך הכול,     :מר ניר קריסטל

 

 . במקום להגיד כל הכבוד,  2000-שמתאימים להתייעלות אנרגטית, לשנות ה :יימר הילדסה  אריאל מר 

 

 מה, אנחנו עכשיו...     :מר ניר קריסטל
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 ,  2017-מתקנים עוול מ :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 ואני ביקשתי,   :מר ניר קריסטל

 

 הפקרות שהייתה פה בתשלומים לקבלני חשמל.   : הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 זה אני ביקשתי.     :למר ניר קריסט

 

 והנה עשינו את זה.   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 ואני ביקשתי, זה אני ביקשתי,    :מר ניר קריסטל

 

 הנהלת העיר והעומד בראשה.   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אתה תפסיק להפריע לי?     :מר ניר קריסטל

 

 אוקיי.  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 אתה עונה על דברים אחרים.  זה אני ביקשתי,    :מר ניר קריסטל

 

 ניר, עוד דקה. ניר, עוד דקה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני ביקשתי,    :מר ניר קריסטל
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 זה שלטון יחיד?     :גב' דבי סלוצקי

 

 דבי, עוד דקה.  מר חיים ברוידא: 

 

לפתרון    :מר ניר קריסטל להגיע  על  שמדברת  אוקיי?  הביקורת,  להערת  להיצמד  ביקשתי  אני 

 נושא התשלומים לקבלנים, ולהימנע מעיכובים בתשלום, על ידי כל הגורמים. מיידי של 

 

 זה לא עיכוב לספקים, על מה אתה מדבר?  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 רגע, יש,    :מר ניר קריסטל

 

 ניר, אתה לא קראת את הדו"ח, סליחה. סליחה, אתה לא,  :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 יכולים לשבת פה ולזרוק דברים באוויר.  תקשיב, אתם לא מר חיים ברוידא: 

 

 אני לא זורק.    :מר ניר קריסטל

 

על מה    : הילדסהיימר   אריאל מר   הלנו,  לא  תגיד, אתה שומע מה אתה אומר? אנחנו  הלנו שכר?  אנחנו 

 אתה מדבר? 

 

, בדקתם אותי, רק בשביל שהציבור יראה מה  16תקשיב לי טוב, בוא, עמוד     :מר ניר קריסטל

פשוט זה ממורקר. לא, אל תגיד לי שלא קראתי את הדו"ח!    16רבע לשתיים בלילה, בעמוד  עשיתי ב

יואיל אדוני ויאזין, אל תגיד לי שלא  בחייכם, אם אתם רוצים ללמד אותי את העובדות, רגע. סליחה,  
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 קראתי, תאמין לי. 

 עם זאת, 

 

 ניר, אתה חייב לסיים,   מר חיים ברוידא: 

 

 סליחה,   :מר ניר קריסטל

 

 אל תגיד לי סליחה, אתה דיברת תשע דקות, על המטרו וכל הדברים האלה,    מר חיים ברוידא: 

 

 טוען המנכ"ל, שאני לא קראתי את הדו"ח.     :מר ניר קריסטל

 

 וגם אני טוען.   מר חיים ברוידא: 

 

 אז יפה,    :מר ניר קריסטל

 

 גם אני טוען.  מר חיים ברוידא: 

 

 ששניכם לא יודעים מה כתוב בדו"ח.   אז אני טוען   :מר ניר קריסטל

 

 אוקיי, בסדר.   מר חיים ברוידא: 

 

 , 16עמוד    :מר ניר קריסטל

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 



 לוגו חברת התמלול           עיריית רעננה                                                                             
 19.10.2021ישיבת מועצה שלא מן המניין 

 
 

 70 
 

 

 , שתי הפסקאות האחרונות, ואני מצטט.  16עמוד    :מר ניר קריסטל

 

 דקה ניר, תסיים.   מר חיים ברוידא: 

 

רבים     :מר ניר קריסטל חשבונות  כי  נמצא  זאת  בהנהלת  עם  ממתינים  שנערכו,  עבודות  בגין 

חשבונות באגף הנדסה, לטענת מנהלת הכספים באגף ההנדסה, עקב אי שחרור כסף לתב"ר המאושר  

 על ידי מחלקת תקציבים.  

שנוצלו   הכספים  על  הבקרה  יכולת  את  מונע  ביצוען,  ממועד  רב  בעיכוב  נרשמות  עבודות  בו  מצב 

הנ סמך  על  פרויקטים.  לטובת  עבודות  מהתקציב,  לביצוע  מאושרות  הרשומים,  הכספיים  תונים 

 נוספות )שבעצם מהוות חריגה, כי אלו הישנות, טרם נרשמו במערכת(.  

 

 תודה ניר.  מר חיים ברוידא: 

 

 תודה.    :מר ניר קריסטל

 

 אוקיי, תודה.   מר חיים ברוידא: 

 

 הלאה.    :מר ניר קריסטל

 

 הו עוד רוצה להתייחס?  לא ניר, סיימת. חבר'ה, מיש מר חיים ברוידא: 

 

 כן.  : מר מיכאל רייזמן
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 כן, בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני רק רוצה לחזק את מה שניר אמר,  : מר מיכאל רייזמן

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

עמוד   : מר מיכאל רייזמן כתוב  16באותו  שם  בכחול,  המודגשת  הפסקה  על  תסתכלו  נמצא   –, 

 שבמשך הזמן...  

 

 למה אתה נמוך פתאום?    כהן: גב' דרורה 

 

 תעשו טובה, תביאו לו ארגז עץ שיעלה עליו.   : חיים גולדמןמר 

 

נמצא שבמשך זמן התשלום, מרגע קבלת... ועד לתשלום על ידי הגזברות, הוא  : מר מיכאל רייזמן

 רב ומגיע לידי חודשים ואף שנה. 

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 דו"ח.  אז קראנו את ה   :מר ניר קריסטל

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני רוצה,  גב' רונית ויינטראוב: 
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 בואי תסיימי, ואנחנו ניגשים להצבעה.  מר חיים ברוידא: 

 

 יוסי, אין לנו...   : חיים גולדמןמר 

 

 ... עד שהקבלן לא מספק חשבון מתוקן, כפי שאישרנו.   :הילדסהיימר  אריאל מר 

 

 סיפק לך.  לא, מהרגע שהוא : מר מיכאל רייזמן

 

לא    :הילדסהיימר   אריאל מר   הדו"ח?  את  קראתם  לא  חבר'ה,  סלקטיבית,  קריאה  זו  לא.  לא,  לא, 

קראתם את הדו"ח? אתה בוחר מה אתה מקריא? הוא אומר לך שהקבלן לא הגיש את הדו"ח כמו 

 שצריך, באמת, זה לא ראוי. 

 

'נמצא   : מר מיכאל רייזמן לבנה  קידוש  באותיות  קורא  אני  מרגע נמצא,  לתשלום  הזמן  שמשך 

קבלת חשבון מתוקן מהקבלן, ועד לתשלום על ידי הגזברות, הוא רב ומגיע לכדי חודשיים עד שנה'.  

 אז אל תגידו לי חשבון שאז יתוקן. 

 

 אוקיי, בסדר, אנחנו נבדוק את הדברים האלה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אין דבר כזה.   : מר מזרחי יוסי

 

 ין דבר כזה אומר יוסי. גלית, א : מר מיכאל רייזמן

 

 אין דבר כזה ש...   : מר מזרחי יוסי
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 רגע, אז המבקרת כתבה סתם?  : מר מיכאל רייזמן

 

 יום מיום הגשת התשלום.  80... מוסר התשלומים, אני אמור לשלם  : מר מזרחי יוסי

 

 אבל זה מה שכותבת המבקרת.  : מר מיכאל רייזמן

 

   אני אומר לך מה החוק. : מר מזרחי יוסי

 

 החוק, בסדר. אתה עובר על החוק.  : מר מיכאל רייזמן

 

 אז אני עומד.  : מר מזרחי יוסי

 

 אתה  עובר על החוק.   : מר מיכאל רייזמן

 

 לא.  : מר מזרחי יוסי

 

 המבקרת... מה אני אעשה?  : מר מיכאל רייזמן

 

 ניר, אני מבקש את תשומת ליבך,  : חיים גולדמןמר 

 

 כן, כן?    :מר ניר קריסטל

 

בואו   מר חיים ברוידא:  אז  מעניין אותם.  לא  כנראה שזה  צופים,  ירדנו לארבעה  ירדנו,  חבר'ה, 

 נמשיך בצורה מסודרת.  
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 אתם לא מבינים איזה רמה.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

גינון  של הדו"ח, יש ביקורת על בדיקת חיובי המים בגין    152ניר ציין שבעמוד   : חיים גולדמןמר 

העיר,   חזות  קיימים  באגף  שימוש,  ללא  שהמונים  כתוב  ג'  המותקנים   86שבסעיף  פעילים,  שאינם 

בגינות ברחבי העיר, התראות לחריגות על נזילות מים, ממחלקת הגינון, וזוכות להתעלמות. אני רק 

 רוצה להיזכר, מי היה ראש אגף, או מחזיק תיק חזות פני העיר, בתקופה של הביקורת?

 של הביקורת.   152ר לא העלה את עמוד עכשיו, אני גם מבין למה ני

 

 לא, אני אגיד, סליחה, עצרת אותי,    :מר ניר קריסטל

 

 עכשיו אני מבין.   : חיים גולדמןמר 

 

 עצרת אותי! סליחה.     :מר ניר קריסטל

 

 רגע, רגע, רגע, גם אני רוצה להראות למצלמה.   : חיים גולדמןמר 

 

 אתה נותן לי להשיב?     :מר ניר קריסטל

 

בתפילת   : חיים גולדמןמר  בוקר  לפנות  בחמש  בלילה,  בשתיים  ולא  קראתי,  גם  אני  תראו! 

 שחרית. 

 

 לא, לא,    :מר ניר קריסטל
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 ניר,  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה לא תיתן לי,     :מר ניר קריסטל

 

 עזוב, ניר.  מר חיים ברוידא: 

 

 ביבי, אתה מבין? אתה מסנן, אתה עושה איפה ואיפה, יא ח : חיים גולדמןמר 

 

 אתם לא נתתם לי להגיד,     :מר ניר קריסטל

 

 אני אומר לך, קלאם פאדי, חליק עם זה, באמת ניר. לא נעים.  : חיים גולדמןמר 

 

 לא, רגע,    :מר ניר קריסטל

 

אני באמת, בשביל הכבוד שלך, אני לא רוצה גם לעבור עוד כמה עמודים פה   : חיים גולדמןמר 

 . קדימה, ולהראות מה אתה עשית

 

 דמגוגיה לא אצלי.     :מר ניר קריסטל

 

 חיים, ארז, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

 רגע, ארז, חכה שנייה.     :מר ניר קריסטל

 

 ארז, בבקשה. לא, ניר. ניר.  מר חיים ברוידא: 
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 לא, לא יכול להיות שאתה נותן לו, לא...    :מר ניר קריסטל

 

 דקות.  17תתי לך, אתה דיברת כבר מה זה לא יכול להיות? אני נ מר חיים ברוידא: 

 

 לא יכול להיות, אתה עצרת אותי.    :מר ניר קריסטל

 

 אני לא עצרתי.   מר חיים ברוידא: 

 

והוא רוצה, לא יכול להיות שאני אזרוק בוץ, ולא ייתן לי, ואתה לא תיתן לי     :מר ניר קריסטל

 הזדמנות להגיב.  

 

 לי שאתה מאשים את המבקרת בבוץ?  להגיד  מה זה בוץ? רגע, אתה רוצה : חיים גולדמןמר 

 

 זה לא בוץ, זה מים.     :מר ניר קריסטל

 

 אתה מאשים את המבקרת, שהיא זרקה עליך בוץ? עליך בוץ?  : חיים גולדמןמר 

 

 אל תכניס אותה.     :מר ניר קריסטל

 

 אתה לא מתבייש? היא עושה את עבודתה נאמנה.   : חיים גולדמןמר 

 

 אגיד לך למה.   אני   :מר ניר קריסטל
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 אתה רק עכשיו,   : חיים גולדמןמר 

 

 אני אגיד לך למה...     :מר ניר קריסטל

 

 רונית אמרה לה תודה רבה...  : חיים גולדמןמר 

 

 חבר'ה,  מר חיים ברוידא: 

 

 ואתה אומר שהיא זורקת עליך בוץ.  : חיים גולדמןמר 

 

 חבר'ה, חבר'ה,   מר חיים ברוידא: 

 

  יצן שלך שישב בשקט. תגיד לל  :מר אלי אלוש

 

 חיים, חיים, יאללה. ארז, ארז בבקשה, ארז בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אי אפשר לשמוע את הליצן הזה.   :מר אלי אלוש

 

 ארז, בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

לעובי הקורה בעניין  אבל אם אתה רוצה את ההוכחות, שאני נכנסתי  אוקיי.     :מר ניר קריסטל

 הזה, 

 

 ניר, די. אתה מתנהג כמו ילד. ארז, בבקשה.   ברוידא:  מר חיים
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 אני לא מתנהג כמו ילד, אני עונה לו. בנחת.     :מר ניר קריסטל

 

 קדימה, ארז.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה חתכת אותי.     :מר ניר קריסטל

 

 ארז.  מר חיים ברוידא: 

 

 פה, אני רוצה, בבקשה, אחרי הדיון הלוהט והצעקני שהיה   : ארז ברטמר 

 

 איזה לוהט, מה לוהט?   מר חיים ברוידא: 

 

 35דווקא משהו שמאחד את כולנו, ואז אני גם אתייחס לדו"ח. השבת ציינו    : ארז ברטמר 

שנה לנפילתו בשבי של רון ארד, אני חושב שכולנו שותפים בתפילה, ובבקשות, ובכל המאמצים שכבר 

ת לגבי רון ארד, לגבי שאר הנעדרים והשבויים  בעזרת השם יגיע היום שנשמע איזה שהן בשורות טובו

 שלנו. 

 

 אמן.  : חיים גולדמןמר 

 

 ככה להכניס את האווירה קצת,   : ארז ברטמר 

 

 כל הכבוד.   גב' דרורה כהן: 
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רוצה   : ארז ברטמר  לא  ברשותכם,  אני,  הדו"ח,  לגבי  ביחד.  לאווירת  קצת  לביחד,  קצת 

טי שלו, למרות שזה שדה שאני חי בו לא רע, אלא לצד  להתייחס לדו"ח בהיבט הפרוצדוראלי והמשפ

 המהותי, והערכי שלו. 

הביקורת.   ועדת  אנשי  ידי  על  הבקרה,  אנשי  ידי  על  מקצועית,  עמוקה,  בצורה  עשוי  מפורט,  הדו"ח 

באמת, על הכיפאק וכל הכבוד. אבל בסוף, משטר דמוקרטי ועיר שמתנהלת בצורה דמוקרטית, היא  

 רות, ואוסף של כללים. לא רק אוסף של פרוצדו

משדרים   ציבור,  כנבחרי  שאנחנו  דמוקרטית,  בצורה  מתנהלת  שהעיר  ערכית,  אמירה  איזו  פה  יש 

משדרים  אנחנו  מזה  ויותר  הדמוקרטיים,  הערכים  פי  על  פועלים  שאנחנו  לריבון,  שלנו,  לבוחרים 

 לצעירים ולבני הנוער. 

ני ולא נכון, בכלי פרוצדוראלי, כדי לפגוע  ואני באמת מצטער לומר, שאני חושב שנעשה פה שימוש צי

בזכות דמוקרטית הכי בסיסית שיש בעולם. אף אחד פה לא מתכחש לעובדה שרוב תושבי רעננה בחרו 

 בראש העיר להיות ראש העיר. באופן הכי דמוקרטי שבעולם.

חב גם  המועצה.  חברי  רוב  של  דמוקרטית,  בזכות  רמיסה  פה  שיש  חושש,  ואני  חושב,  אני  רי אבל 

נבחרו באופן דמוקרטי. רוב חברי המועצה ביקשו בצורה פומבית, בצורה  כתובה, בצורה  המועצה, 

 אותה באופן אחר.  שאי אפשר להבין

 

 ... בקדנציה הקודמת,    גב' דרורה כהן: 

 

 תני לו לדבר! תני לא לדבר!   :מר אלי אלוש

 

 .  חמש דקות נגמרה מועצת עיר בקדנציה הקודמת  גב' דרורה כהן: 

 

 אל תפריעי לו! תני לו לדבר, תני לו לסיים.    :מר אלי אלוש
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 ארז, סליחה, ארז,   מר חיים ברוידא: 

 

 אני מבקש,   : ארז ברטמר 

 

 סליחה, אתה לא יכול להפריע לו.   :מר אלי אלוש

 

 ארז, ארז,  מר חיים ברוידא: 

 

 אני מבקש,   : ארז ברטמר 

 

 ארז,  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה לא יכול להפריע לו.    :מר אלי אלוש

 

 ארז, אתה לא יכול...   מר חיים ברוידא: 

 

 הוא מתייחס לוועדת הביקורת.   :מר אלי אלוש

 

 חבר'ה, יש פה יועצת משפטית.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני יודע.   : ארז ברטמר 

 

 היועצת המשפטית טועה ומטעה...   :מר אלי אלוש
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 תן לו.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אני מבקש לדבר על הדו"ח.   : רז ברטאמר 

 

 אוקיי, אז דבר על הדו"ח.   מר חיים ברוידא: 

 

 ולומר שדו"ח מבקרת, שנכתב לפני שבעה חודשים,    : ארז ברטמר 

 

 כן?  מר חיים ברוידא: 

 

 וניתנה לו תגובה לפני ארבעה חודשים על ידי ראש העיר.   : ארז ברטמר 

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

והתקיים דיון בוועדת ביקורת בחודש אוגוסט, היה מן הראוי, באופן מהותי,    : רטארז במר 

 שיוגש כבר לדיון לפני חברי המועצה, לפני חודש ולפני חודשיים.

בבקשה   ככה,  וזה  ככה  נראה  זה  ככה,  מריח  וזה  פוגע  הזה,  הדו"ח  שהוגש  לכאורה,  הבהול,  האופן 

 חוק ועל פי עקרון דמוקרטי, את סגני ראש העיר.   שרוב חברי המועצה הגישו, על סמכותם, על פי

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

את חלוקת הסמכויות בין חברי המועצה, את הרכב ועדות המועצה, לא קובע    : ארז ברטמר 

בכלי   שימוש  ידי  על  פרוצדוראלי,  באופן  שדחיתם,  ובכך  העיר.  מועצת  חברי  קובעים  העיר,  ראש 

תם בפרוצדורה כדי לדחות את הרצון של רוב חברי המועצה. זו עובדה.  החשוב והערכי הזה, השתמש
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 הרצון של רוב חברי המועצה, לא בא לידי ביטוי בגלל הדו"ח החשוב הזה. 

תביעות.   להשתיק  כדי  הביקורת,  דו"ח  שנקרא  הזה,  החשוב  בכלי  זילות  עושים  שאנחנו  חושב  ואני 

בעיניי ערכי  הוא  הדבר  פרוצדוראלי,  לא  הוא  פה  והדבר  משדרים  אנחנו  בעיניי.  מוסרי  הוא  הדבר   .

 מסר לא דמוקרטי. 

העובדה   את  משנה  לא  זה  חודשיים,  עוד  שבועיים,  עוד  שבוע,  עוד  שלנו  הבקשה  את  לדחות  אפשר 

 שהציבור וכל מי שיושב פה יודע, מה רצונם של רוב חברי המועצה. רצונם... 

 

 האם אתה יכול לבוא ולומר, מר חיים ברוידא: 

 לא ניתן לתמלל(   -)צעקות 

 

 אני אמרתי את זה במועצה. אמרתי, חיים גולדמן,    : ארז ברטמר 

 

 אני גם שמעתי אותך.   : חיים גולדמןמר 

 

 ואני אמרתי את זה בקול רם במועצה.   : ארז ברטמר 

 

 וגם שמעתי אותו, ומה שאתם רציתם, זה לקבל...  : חיים גולדמןמר 

 לא ניתן לתמלל(    -)צעקות 

 

 יש לי עוד דקה ועשרים.    : ז ברטארמר 

 

 חבר'ה, אנחנו ישבנו בחדר, אנחנו ישבנו באותו חדר,   : חיים גולדמןמר 

 

 אני אמרתי את זה בקול רם.   : ארז ברטמר 
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 ארז, ארז,  מר חיים ברוידא: 

 

 אני אמרתי את זה בישיבת המועצה.   : ארז ברטמר 

 

 ארז, יקירי, ארז יקירי, ארז,  מר חיים ברוידא: 

 לא ניתן לתמלל(   -)צעקות 

 

 חבר'ה, אנחנו סיימנו. חבר'ה, מי בעד...   מר חיים ברוידא: 

 

 לא, לא, לא, יש לי עוד דקה ועשרים לדבר.    : ארז ברטמר 

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 יש לי עוד דקה ועשרים.    : ארז ברטמר 

 

 ארז, אני רק רוצה להגיד לך, ארז.  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה יכול לצלם, מאלף כלבים, תגיד ארצה תגיד. תגיד ארצה!  : ם גולדמןחיימר 

 

 חיים, רגע. ארז, אני רק רוצה להגיד לך דבר אחד.   מר חיים ברוידא: 

 

 בושה וחרפה של אנשים פה יושבים בחדר הזה!   : חיים גולדמןמר 
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 חיים! חיים!   מר חיים ברוידא: 

 

 ו, בואו נשמע אותו.  ראש העיר רוצה לומר לי משה  : ארז ברטמר 

 

 דקה, רגע.  מר חיים ברוידא: 

 

 חברים, ראש העיר רוצה לומר לי משהו, בואו נשמע.    : ארז ברטמר 

 

 בושה! בושה לתושבי העיר.  : חיים גולדמןמר 

 

 ארז, מר חיים ברוידא: 

 

 אני רוצה לשמוע.    : ארז ברטמר 

 

 בעיניים.   בערכיות, אל תדבר איתי. אני מסתכל לך מר חיים ברוידא: 

 

 מסתכל לי בעיניים, רק תיתן לי להגיב.   : ארז ברטמר 

 

 מסתכל לך בעיניים ואומר לך,  מר חיים ברוידא: 

 

 רק תיתן לי להגיב.    : ארז ברטמר 

 

 אני אתן לך להגיב.   מר חיים ברוידא: 
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 תן לי להגיב.   : ארז ברטמר 

 

 בלבן של העיניים, ארז.   מר חיים ברוידא: 

 

 כן.   : ארז ברטמר 

 

 אם אתה,  מר חיים ברוידא: 

 

 תיתן לי רק להגיב.    : ארז ברטמר 

 

 היית מקבל את הסגן בשכר, היית יושב פה לידי.   מר חיים ברוידא: 

 

 לא היית פורש, חד משמעית.   גב' דרורה כהן: 

 

 יושב פה לידי, ומדבר, ומטיף להם מוסר.   מר חיים ברוידא: 

 

  אני מטיף...  : ארז ברטמר 

 

 אתה עושה דבר לא יפה, מדבר על ערכיות,   חיים ברוידא: מר 

 

 עכשיו אני אגיב,    : ארז ברטמר 

 

 ארז, אתה דרשת ממני,   מר חיים ברוידא: 
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 עכשיו אני אגיב,    : ארז ברטמר 

 

 אתה דרשת ממני לקבל שכר, ולכן אל תדבר איתי על מוסריות.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני אגיב.   : ארז ברטמר 

 לא ניתן לתמלל(   -)צעקות 

 

 תקשיבו למה שיש לי להגיד.   : ארז ברטמר 

 

 ארז מסיים, ואנחנו ניגשים.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני ויתרתי על הסגן, לא אכפת לי מסגן! : חיים גולדמןמר 

 לא ניתן לתמלל(    -)צעקות 

 

 למרצ...   וכל הכבודכל הציבור הדתי צריך לדעת שהאיש הזה התחבר למרצ.  : חיים גולדמןמר 

 

 מה יש לך עם הלשכה שלי עם דגל הגאווה?   גב' רונית ויינטראוב: 

 

והאיש  : חיים גולדמןמר  הכבוד,  כל  שלהם,  העקרונות  על  עומדים  שהם  למרצ  הכבוד  כל  כן, 

 הזה חבר לעקרונות...  

 

 חיים, אנחנו רוצים לסיים.  מר חיים ברוידא: 

 לא ניתן לתמלל(   -)צעקות 
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 ם גולדמן, תקשיב למה שיש לי, גולדמן אני לא צועק. חיי  : ארז ברטמר 

 

 ארז, תסיים.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני שולח את הוידיאו שלך לגן חיות.   :מר אלי אלוש

 

 הנה, מאלף החיות מדבר. מאלף חיות!  : חיים גולדמןמר 

 

 חיים די, חיים!   מר חיים ברוידא: 

 

 ך. חיים, אולי תרגיע את הליצן של  :מר אלי אלוש

 

 יאללה, יאללה.  : חיים גולדמןמר 

 

 תרגיע אותו.   :מר אלי אלוש

 

 לך, יא רועה פרות!   : חיים גולדמןמר 

 

 ארז. מר חיים ברוידא: 

 

 אני אומר,   : ארז ברטמר 

 

 כן?  מר חיים ברוידא: 

 



 לוגו חברת התמלול           עיריית רעננה                                                                             
 19.10.2021ישיבת מועצה שלא מן המניין 

 
 

 88 
 

ואני אדבר בצורה פחות דרמטית, ואני לא אפנה אצבע אליך, אבל אני אחזור    : ארז ברטמר 

 ים שאני אמרתי בישיבת המועצה הקודמת.  על דבר

 

 כן.  מר חיים ברוידא: 

 

   ולא משנה כמה גולדמן, תצעק, אמרתי את הדברים והם מוקלטים.  : ארז ברטמר 

 

אומר...   : חיים גולדמןמר  שאני  למה  תקשיב  משקר? אחי,  אני  הייתה,  היא  היה...  העיר  ראש 

 אני משק? 

 

 אומר.  אבל בוא תקשיב מה אני  : ארז ברטמר 

 

 למה אתה מפריע ולא נותן לו לדבר?   :מר אלי אלוש

 

 אתה דרשת סגן ראש עיר בשכר...  : חיים גולדמןמר 

 

 אתה לא דרשת, חיים גולדמן?  גב' רונית ויינטראוב: 

 

יותר...   אתה כתבת פוסט, שאתה מדבר על ערכים, שאתה לא מסוגל להמשיך : חיים גולדמןמר 

 . חבר'ה, הציבור חייב לדעת 

 

 אתם באמת חושבים שככה צריכה להראות מועצה?      :דובר

 

ולהגיד   : חיים גולדמןמר  אמת  למכונת  ללכת  מוכן  אתה  אמת,  למכונת  ללכת  מוכן  לא   –אני 
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 ביקשתי סגן בשכר?  

 

 ראש העיר, אתה באמת חושב שככה צריכה להיראות מועצה?     :דובר

 

 לכתיות? ראש העיר, שמעת על ממ גב' רונית ויינטראוב: 

 

 אתה קצת יותר מבוגר ממני, אבל בוא תיתן לי לסיים לדבר.   : ארז ברטמר 

 

 אנחנו בשנת המאה של רעננה, קצת תשווה למעמד ממלכתיות.  גב' רונית ויינטראוב: 

 

 ארז, קדימה.  מר חיים ברוידא: 

 

לאמיתות   : ארז ברטמר  הצעקות  גובה  בין  קשר  אין  הצעקות,  שגובה  להבין,  חשוב   רק 

בצורה   ענבר,  עם  יחד  הצעתי,  אני  מוקלט.  וזה  המועצה,  בישיבת  אמרתי  אני  עכשיו,  הדברים. 

של   עניין  איזה  לא  זה  אז  שכר.  בחצי  סגנים  נהיה  ואני  שענבר  שמעו,  כולם  ראו  כולם  מוקלטת, 

 פוליגרף, ואל תצעק את זה. אני אמרתי את זה בישיבת מועצה.

שמעו, שהוא חושב שזה הדבר הנכון. גם את זה אמרתי וכולם, ויש פה אנשים ש  –אמר ראש העיר  

 בישיבת מועצה. אז אין פה מה לצעוק על פוליגרפים, האמת מבחינתי, היא תמיד יוצאת החוצה.  

 

 אז ביקשת.  : חיים גולדמןמר 

 

רגע. אמרתי במפורש, הסכים ראש העיר, הסכימו רוב חברי הקואליציה, שזה    : ארז ברטמר 

 וחלט משיקולים פוליטיים, לעשות משהו אחר. ועל זה התרעמתי.הדבר הנכון, ואז ה

עכשיו אני חוזר לדבר על ועדת הביקורת, ככה שכל מה שצעקת, הוא מנותק מהמציאות, כי אין פה  
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 עניין של פוליגרף, אנחנו לא חלוקים על עובדות. אז לא יעזור לצעוק.  

 

 אני חושב,  : חיים גולדמןמר 

 

 י לך, אדוני ראש העיר, על הדברים שאמרת. אז אין פה עניין,  וגם ענית  : ארז ברטמר 

 

 אם היית מקבל, כן היית נשאר בקואליציה?  העובדה נשארת עובדה.  : חיים גולדמןמר 

 

 אתם רוצים שנפתח את זה? בואו נפתח את זה.    : ארז ברטמר 

 

 ארז, סליחה.  : חיים גולדמןמר 

 

 ור לאנה, בבקשה.  רגע, חבר'ה, זכות הדיב מר חיים ברוידא: 

 לא ניתן לתמלל(   -)צעקות 

 

 אל תרים עליי קול, אני לא הפרעתי לך.  : גב' אנה פוזמנטיר

 )השמעת הקלטה ברקע( 

 

אל תהיי שניצל, אל תהיי שניצלית, למה את אומרת על חיים ברוידא שהוא      :דובר

 ככה... 

 

אמצע  : ארז ברטמר  שמפעיל  מי  את  מהמליאה  להוציא  מבקש  מבקש אני  אני  קוליים.  ים 

 להוציא מהמליאה את מי שמפעיל אמצעים קוליים, זה לא לעניין. 
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 מה החוק אומר לגבי זה? יש לנו אפשרות...  גב' רונית ויינטראוב: 

 לא ניתן לתמלל(   -)צעקות 

 

 אנה, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אני לא אדבר בצעקות.   : גב' אנה פוזמנטיר

 

 מדברת. אנה בבקשה. אנה  מר חיים ברוידא: 

 

 אז תנחי אותו.    :מר אלי אלוש

 

 לא לצעוק.  : גב' אנה פוזמנטיר

 

 שזה לא פה משחק ילדים.    :מר אלי אלוש

 

 אלי, אלי,  מר חיים ברוידא: 

 

מישיבת    :מר אלי אלוש פה  שעושים  ליצנים  שני  מביא  אתה  אם  מועצה.  בישיבת  אנחנו 

 ידא.  המועצה... אתה מבזה את עצמך, חיים ברו

 

 אנה, אנה,  מר חיים ברוידא: 

 

 אתה מבזה את עצמך, אתה לא מבין?   :מר אלי אלוש
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 תן לו לצעוק, תן לו לצעוק.  : גב' אנה פוזמנטיר

 

 יאללה, אנה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני לא אכנס עכשיו...    : ארז ברטמר 

 

 המבזה מדבר על המבזה.   : חיים גולדמןמר 

 

 את עצמך עם שני החבר'ה האלה, חיים.  אתה מבזה   :מר אלי אלוש

 

 אני שואלת,  : גב' אנה פוזמנטיר

 

 זה שביזה את עצמו, ואת הציבור שלו, ואת כולם.   : חיים גולדמןמר 

 

במשך שנתיים וחצי ישבת והסכמת כמעט על כל   –אני שואלת רק דבר אחד   : גב' אנה פוזמנטיר

מזה, כן? במה עוד לא היה בסדר במשך שנתיים  דבר, עד לפני חודש. חוץ מזה שלא קיבלת שכר, חוץ  

 וחצי? כי אתה שכנעת אותנו שהכול בסדר. ואתה יודע, ... במשך שנתיים וחצי,  

 

 אנה, אני שואל אותך שאלה.   :מר אלי אלוש

 

 אני לא מדברת איתך, אני מבקשת שתהיה בסדר.   : גב' אנה פוזמנטיר

 

 אבל תני לו לענות לך.    :מר אלי אלוש
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 אני לא הפרעתי לך.   : אנה פוזמנטירגב' 

 

 היא רוצה לשאול אותך שאלה.   :מר אלי אלוש

 

 אני לא הפרעתי לך כשאתה דיברת, ואתה לא תפריע לי.  : גב' אנה פוזמנטיר

 

 אני לא דיברתי, אני עד הרגע הזה לא דיברתי.    :מר אלי אלוש

 

 טוב, חברים, אנחנו סוטים מהדברים האלה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אני יכול לענות?    : ארז ברטמר 

 

 אני,  מר חיים ברוידא: 

 

 היא שאלה אותי שאלה. אני רוצה לענות.    : ארז ברטמר 

 

 לא, ארז, אנה...   מר חיים ברוידא: 

 

 אני אומר, ראשית, יש פה,    : ארז ברטמר 

 

 חברים,  מר חיים ברוידא: 

 

 , אז תן לו זכות לענות. חיים, סליחה, נתת לה זכות לשאול גב' רונית ויינטראוב: 
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לי    : ארז ברטמר  גרם  מה  אותי  לשאול  שיכולים  חברים  אלו  אי  פה  יש  המועצה,  חברי  בין 

כי  לעשות,  מה  דעה.  שינוי  על  שאלות  לשאול  שיכולה  בהם,  האחרונה  שאת  חושב  אני  דעה.  לשנות 

 אתה יודע, כי רמת הפליק פלאקים שלי ושלך לא משתווה אפילו.

   )מחיאות כפיים(

 

אני אבוא, אם צריך, אני אחזור שוב על כל מה שאמרתי בישיבת המועצה   -ב'  : ארז ברטמר 

 הקודמת, ואני לא אעשה את זה. הקואליציה,  

 

 מלבד זה שאמרת שהמינוי שלי הוא לא ראוי, לא אמרת כלום.  : גב' אנה פוזמנטיר

 

 ארז, תפתח הכול.      :דובר

 

 ארז, אני רוצה,   מר חיים ברוידא: 

 

 יש פה בעיה, יש פה בעיה, גם אנה, וגם גולדמן, וגם ברוידא, מציבים שאלות,    : ארז ברטמר 

 

 חבר'ה, זה לא נוגע לישיבה, אני אעבור להצבעה, מי בעד?  מר חיים ברוידא: 

 

 רק הערה אחת, הערה קטנה לפני,   : ארז ברטמר 

 

 ?  אישור הסיכומים או ההצעות של ועדת הביקורת מר חיים ברוידא: 

 

 רגע, רגע,    :גב' דבי סלוצקי
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חברת המועצה ביקשה את רשות... תהילה, תעצרי את ההצבעה, תעצרי את   גב' רונית ויינטראוב: 

 ההצבעה. 

 

 נשארו לי דקה ועשרים.    : ארז ברטמר 

 

 תורידו את היד, ההצבעה מתבטלת, יש חוק!   גב' רונית ויינטראוב: 

 

 ארה לי. אני רק אומר בדקה שנש  : ארז ברטמר 

 

 אוקיי, סליחה. לא נשארה לך דקה.  מר חיים ברוידא: 

 

 אולי בטיפה ציניות, אבל זה קרה פה.   : ארז ברטמר 

 

 בסדר.  מר חיים ברוידא: 

 

ואנרגיות    : ארז ברטמר  כסף  הרבה  כך  כל  שמשקיע  צוות  משקיע,  מישהו  שאם  חושב  אני 

רישה של חברי מועצה ואמירה שהכול יהיה חיוביות בלהוציא סרטונים כל יום, לא יכול לגחך על ד

 מצולם. אז צריך גם פרופורציות בדברים, זה הכול.  

 

 לא הבנו את הבדיחה. אוקיי, קדימה.  מר חיים ברוידא: 

 

 זו לא הייתה בדיחה.    : ארז ברטמר 

 

 חיים,  מר חיים ברוידא: 
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 חיים, אני רוצה לדבר.    מר אילן כהן:

 

, יש אישור לאיילת. לא, היא קיבלת רשות דיבור. איילת, ואחר כך אלי,  אילן גב' רונית ויינטראוב: 

 ואחר כך אילן.  

 

 ?  את מנהלת את הישיבה : חיים גולדמןמר 

 

 איילת, בבקשה.   מר חיים ברוידא: 

 

פה, כבוד ראש העיר, אני     גב' איילת ארז סגן: ולמנהל הישיבה  פונה לכל חברי מועצת העיר,  אני 

 ך שאנחנו נראים לתושבי ותושבות העיר. פשוט מתביישת על אי

 

 אני מסכים איתך.   מר חיים ברוידא: 

 

 זו בעיניי בושה. ואני חושבת שאתה, כמנהל הישיבה,     גב' איילת ארז סגן:

 

 נו?  מר חיים ברוידא: 

 

צריך לנהל את הישיבה הזו בסתימת פיות. אם מישהו כאן לא מדבר בצורה    גב' איילת ארז סגן:

 מכובדת, 

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 
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 צריך להגיד לו, סיימת את דבריך.    גב' איילת ארז סגן:

 

 אוקיי.  מר חיים ברוידא: 

 

 אני חושבת ש...     גב' איילת ארז סגן:

 

מדבר,   מר חיים ברוידא:  כשרונית  האלה  הדברים  את  לעשות  ותנסי  במקומי,  פה  תשבי  בואי 

 כשניר מדבר, כשאלי מדבר, 

 

 האחריות שלך.   זו    :דובר

 

 איילת, אני מסכימה עם כל מילה.   גב' דרורה כהן: 

 

 רגע, אני פונה לכולם,     גב' איילת ארז סגן:

 

 אל תפריעו לה, תנו לה לדבר!  מר אילן כהן:

 

 זה לא עניין של אופוזיציה או קואליציה.     גב' איילת ארז סגן:

 

 נכון.   גב' דרורה כהן: 

 

 עניין של בני אדם, שאנחנו צריכים לכבד אותם בהקשבה, זה    גב' איילת ארז סגן:

 

 אני אשמח, אשמח.   מר חיים ברוידא: 
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 בהקשבה אחד לשני. זה הכול.    גב' איילת ארז סגן:

 

 מאה אחוז.  מר חיים ברוידא: 

 

ואני מקווה שלהבא, אני מקווה שלהבא, בישיבות הבאות, אנחנו באמת נדע     גב' איילת ארז סגן:

אחד   מראש  לכבד  מצפה  ואני  השני,  דברי  בתוך  אחד  להיכנס  ולא  לשני,  אחד  ולהקשיב  השני,  את 

 העיר, שידע לנהל את זה בצורה הולמת, כדי שאנחנו לא נתנהג בצורה כזו, כמו שהתנהגנו פה עכשיו.  

 

ככה, אני מחזק את הדברים שלך. אבל אם את חושבת   מר חיים ברוידא:  להגיד  רוצה  אני  אז 

 כאשר זה צועק, וזה צועק וזה צועק, זה לא זה. שיש פה שליטה,

אני יכול גם, את יודעת, להתחיל לצעוק ולהתחיל להוציא אנשים, אבל את לא רוצה שזה יגיע למצב  

 הזה. לכן אני אומר, גם בכנסת, תנסי לראות את הויכוחים וכל הדברים. 

מכובדים לא  שכבר  אנשים  פה  ויש  מכבד.  לא  איתך,  מסכים  אני  אחד  בתוך   דבר  אותם  כשרואים 

 ההצגה הזאת. קדימה, אלי, בבקשה. 

 

 אני רוצה להגיד כמה דברים.   :מר אלי אלוש

 

 כן, בבקשה.  מר חיים ברוידא: 

 

חשובה.    :מר אלי אלוש מעמיקה,  עבודה  פה  שעשתה  המבקרת  את  מברך  אני  כל,  קודם 

אני מקווה שהעירייה תיישם הדו"ח באמת, המסקנות של הדו"ח, לדעתי, אנחנו תיכף נצביע בעדו, ו

להגיד   רוצה  הייתי  אני  עכשיו,  התקין.  המינהל  למען  תיקון,  שדרוש  מה  כל  ואת  הליקויים,  כל  את 

 כמה מילים לחיים ברוידא. 
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 כן.  מר חיים ברוידא: 

 

באמת, שאני מעריך אותך כאדם. אני באמת עושה הפרדה בין חיים ברוידא    :מר אלי אלוש

העיר. אני חושב שבאמת, חיים, לך יש כוונות טובות, באמת אכפת לך מהעיר.   האדם, לבין חיים ראש

אבל כשאני רואה את החבורה שאיתם אתה יוצא לקרב, וכשאני רואה איך שהם מתנהלים, כשיושב  

וכשכל   ומגיע עם איזה מכשיר, כדי לבייש פה מישהו, או לעשות פה איזושהי פרובוקציה,  פה בחור 

זה את  רואים  הזה  התושבים  בעניין  מתחבר  ואני  אותנו,  ולא  אותך  לא  מכבד,  לא  שזה  חושב  אני   ,

 לאיילת. 

 

 זה לא זה...  : לורן עייאשמר 

 

 עכשיו אני מבקש ,אדון לורן,   :מר אלי אלוש

 

 כן, כן.  : לורן עייאשמר 

 

אני, קודם כל, שמח על ההזדמנות שניתנה לי, באמת, ניתנה לי הזדמנות, אני   :מר אלי אלוש

היה  ח ראוי  לא  כשהוא  עיר,  ראש  כסגן  להתמנות  הזה  מהאדם  למנוע  ניסים,  נס  היה  זה  ושב, 

לי   יש  כי  לא  ראוי,  כי הוא לא  יתמנה  לא  הזה  הוא, שהבחור  ברוך  אני התפללתי לקדוש  להתמנות. 

 משהו נגדו, 

 

 אה, לא?  מר חיים ברוידא: 

 

 לא כי יש לי משהו אישי נגדו.   :מר אלי אלוש
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 רק מבחינה מקצועית.   : יאשלורן עימר 

 

 אני חושב שמה שהוא עשה, יחד עם דרורה, זה דבר שלא יעשה.   :מר אלי אלוש

 

 כן.  : לורן עייאשמר 

 

הציבור    :מר אלי אלוש זה.  את  עושים  לא  ובנוכלות,  ובשקר  במרמה  תפקידים  לוקחים  לא 

 ישפוט אתכם על מה שעשיתם. גם אנה, אנה אין לי שום דבר, 

 

 מה הם עשו?    :דוברת

 

 הם עשו, הם זייפו הסכם קואליציוני,   :מר אלי אלוש

 

 אני זייפתי הסכם קואליציוני? אני זייפתי משהו?   : גב' אנה פוזמנטיר

 

היא    :מר אלי אלוש לי,  שניתנה  ההזדמנות  על  שמח  כל,  קודם  אני,  מדבר,  אני  את.  לא  לא, 

 שאלה מה עשו. 

 

 אלי,  מר חיים ברוידא: 

 

פרובוקציות,    :לושמר אלי א לעשות  הזה,  הליצן  הזה,  בבחור  משתמש  שאתה  זה  עכשיו, 

 לסתום פיות. 
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לפני שנייה הסכמת עם איילת על תרבות הדיבור והדיון, ועכשיו אתה קורא  : ענבר הוכברג גב'

 לו ליצן? 

 

 הוא מאלף, הוא מאלף מקצועי.  : חיים גולדמןמר 

 

 לות הסיום שלי.  אז אני רוצה לומר את מי  :מר אלי אלוש

 

 בושה לאינטליגנציה.   : חיים גולדמןמר 

 

יודע   :מר אלי אלוש כשאתה  משפטיים,  להליכים  אותנו  גורר  לי שאתה  חבל  חיים,  לי,  חבל 

 מה התוצאה תהיה.  

 

 איך אתה יודע מה התוצאה?  מר חיים ברוידא: 

 

 התוצאה תהיה,    :מר אלי אלוש

 

 איך אתה יודע?   מר חיים ברוידא: 

 

 שתתקיים ישיבה, מה לעשות?   :אלי אלוש מר

 

 בסדר.  מר חיים ברוידא: 

 

תתקיים ישיבה, וכל החבר'ה שיושבים פה, יודחו מהתפקידים שלהם, וזה לא   :מר אלי אלוש

יעזור להם. אז זה לא יהיה בשבוע הבא, זה יהיה בשבוע שאחרי זה. זה לא יהיה בשבוע שאחרי זה, 
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 החוק הוא חוק, לא יעזור שום דבר.   לא משנה מתי.בשבוע זה יהיה 

 

 ה... של נבחרי הציבור.  הדברים החשובים שעומדים מאחורי ... אלה  : ענבר הוכברג גב'

 

 ענבר, ברגע שהרוב רוצה, אז הרוב רוצה! זה החוק!    : ארז ברטמר 

 

 זה לא חשוב? מה קרה למילים שכיבסת לנו פה לפני שנה?  : ענבר הוכברג גב'

 

 את לא יכולה להתעלם ממה שהרוב רוצה.    : ארז ברטמר 

 

 ארז, ארז.  מר חיים ברוידא: 

 

 תגיד את האמת, זה ערכי וחשוב. למה, כי אתה, מה המרכיב החשוב, אמרת?   : ענבר הוכברג גב'

 

 כי זה רצון הרוב.    : ארז ברטמר 

 

 כן.  : ענבר הוכברג גב'

 

   כי זו הכרעת הרוב, אל תתעלמו ממה שהרוב?  : ארז ברטמר 

 

 אז אל תתעלם במילים חשובות כמו 'ערכי וחשוב', תכבס את כרצון הרוב.   : ענבר הוכברג גב'

 

 סליחה, הכרעת הרוב זה ערך חשוב.   : ארז ברטמר 
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 בסדר.  מר חיים ברוידא: 

 

 הכרעת הרוב זה ערך חשוב.   : ארז ברטמר 

 

 ארז, ארז,  מר חיים ברוידא: 

 

   אני מוכן להסביר לך.   : ארז ברטמר 

 

 לא קיבלתי שכר, בגלל שלא קיבלת שכר,   מר חיים ברוידא: 

 

זה   : ארז ברטמר  את  אמרתי  טוב.  נראה  אתה  מצולם,  אתה  יפה,  לא  זה  פעם,  עוד  חיים, 

 בקול רם. 

 

 הוא יודע שהוא מצולם, הכול בסדר.  : ענבר הוכברג גב'

 

 אתה הסכמת לזה, אין לי ויכוח איתך כרגע.    : ארז ברטמר 

 

 איך שלא תהפוך את זה,   ברוידא: מר חיים 

 

 יש לי ויכוח עם חברי המועצה.   : ארז ברטמר 

 

 איך שלא תהפוך את זה,   מר חיים ברוידא: 

 

 שלא נתנו לך להוציא לפועל את מה שאתה רוצה.    : ארז ברטמר 
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 ארז, איך שלא תהפוך את זה,  מר חיים ברוידא: 

 

 ת זה שוב ושוב בצורה גלויה. איך שאני לא אהפוך, אני אומר א  : ארז ברטמר 

 

 אתה לקחת ועזבת, בגלל סיבה אחת ויחידה.   מר חיים ברוידא: 

 

 אין לי,   : ארז ברטמר 

 

 נעלבת שלא קיבלת שכר, ארז.  מר חיים ברוידא: 

 

 לא. כי אתה נכנעת לסחטנות של חברי מועצה שחושבים אחרת ממך.    : ארז ברטמר 

 

 להיכנס לסחטנות אחרת.  אבל אני לא מוכן  מר חיים ברוידא: 

 

 מה לעשות? גם אתה חשבת בצורה מסוימת.    : ארז ברטמר 

 

 חבר'ה, אנחנו עוברים להצבעה, חבר'ה.   מר חיים ברוידא: 

 

 חיים, תן לי להשלים רגע, תן לי להשלים.   :מר אלי אלוש

 

א מר חיים ברוידא:  ועדת הביקורת? פה אחד.  וקיי. מי בעד אישור הסיכומים, או ההצעות של 

ברכה   לכולם  שתהיה  הביקורת.  ועדת  של  ההצעות  ואת  הסיכומים  את  מאשר  אני  רבה,  תודה 

 והצלחה. 
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 :הצבעה

  19 –בעד 

  0 –נגד 

 0 –נמנע 

 החלטה: 

 על אישור הסיכומים, ההצעות וההמלצות של ועדת הביקורתמועצת העיר החליטה פה אחד 

 
 

         

  ______________________           ________ ______________ 

 מר אריאל הילדסהיימר                מר חיים ברוידא                       

 מנכ"ל העירייה                    ראש העיר                


